
Transkrypcja przebiegu obrad sesji. 

Załącznik nr 1 do protokołu z LXXVII Sesji Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 27 marca 

2023 r.   
Ad. 1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

Szanowni Państwo, proszę o uwagę, o zajęcie miejsc. Proszę już o uwagę. 

Szanowni Państwo, otwieram LXX (...). Proszę o uwagę już. Rozpoczynamy, Szanowni Państwo. Szanowni 

Państwo, otwieram LXXVII sesję Rady Miejskiej w Prudniku w dniu 27 marca 2023 roku. Na 21 radnych 

obecnych jest 18, nieobecnych trzech. Wobec powyższego rada jest władna podejmowania uchwał. Szanowni 

Państwo, stosowna informacja RODO dotycząca zapisu i transmisji obrad sesji znajduje się na stronie internetowej 

Miasta Prudnika. Można się zapoznać. Na dzisiejszej sesji chcę serdecznie przywitać Burmistrza Prudnika, Pana 

Grzegorza Zawiślaka. Witam Skarbnika Gminy Panią Wioletę Zator. Witam radcę prawną, Panią Katarzynę 

Staniaszek. Witam Dyrektora Szkolnego Schroniska Młodzieżowego Dąbrówka w Prudniku, Panią Barbarę 

Starzyk. Witam Dyrektora Agencji Sportu i Promocji w Prudniku, Panią Małgorzatę Halek. Witam Panie i Panów 

Sołtysów, w tym Panią Alicję Zawiślak. Serdecznie witam członka Zarządu Powiatu. Witam koleżanki i kolegów 

radnych. Witam mieszkańców Prudnika, którzy w tej chwili nas oglądają i łączą się za pośrednictwem mediów. 

2) Zmiana porządku obrad. 

Szanowni Państwo, nastąpiła zmiana w porządku obrad. Mamy zmianę porządku obrad. Wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych Strategii Rozwoju 

Transportu Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020, druk numer 1303a.Czy Pan Burmistrz słówko, coś? 

Bo to było na komisjach też już omawiane. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

Drodzy Państwo, ledwo mówię, a więc się będę bardzo ograniczał dzisiaj, więc też i sprawozdanie będzie tylko 

upublicznione. A nie będę go odczytywał. Także myślę, że tutaj jeżeli są pytania, to Pani Mecenas lub Pani 

Skarbnik odpowie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

Dobrze, dziękuję. Szanowni Państwo, przegłosujemy zmianę w porządku obrad. Czy są Państwo za 

wprowadzeniem? Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czyli nastąpiła zmiana porządku 

obrad. 

Za zmianą zagłosowało 18 radnych, 1 radny brak głosu, dwóch radnych nieobecnych. 

3) Przyjęcie protokołu z LXXVI sesji. 

W następnym podpunkcie, w podpunkcie 3. mamy przyjęcie protokołu LXXVI sesji Rady Miejskiej w Prudniku z 

dnia 27 lutego 2023 roku. Protokół ten był wcześniej dostarczony. Mamy także również w wersji elektronicznej. 

Czy ktoś chciałby się odnieść? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do przyjęcia protokołu. Kto z Państwa jest 

za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za przyjęciem protokołu zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych 

nieobecnych, czyli protokół LXXVI sesji Rady Miejskiej w Prudniku 

z dnia 27 lutego 2023 roku został przyjęty.  

Ad.2. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych między sesjami. 

Przechodzimy do punktu drugiego. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych między sesjami. Mamy 

tą informację. Czy ktoś chciałby się odnieść? Można szybciutko się tam popatrzeć, zapoznać. Może tak minutkę, 

żeby sobie zapoznać się z tą. Burmistrz w niedyspozycji, także. Także może chwilkę czasu, żeby się zapoznać. 

Tam mamy 10 stron. Ja myślę, że już Państwo się zapoznaliście. Czy są jakieś zapytania? Jeszcze nie? 

Czy można już? Państwo się zapoznaliście? Ewentualne pytania? Jeżeli jakieś zapytanie, to bardzo proszę na 

piśmie tutaj do Pana Burmistrza i Burmistrz. Czy coś? Nie ma. Radny Stanisław Mięczakowski poproszę. 

Radny Stanisław Mięczakowski:  

- Dzień dobry Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu. 

Ja chciałbym się odnieść do punktu pierwszego związanego z otwarciem 

centrum przesiadkowego. Bardzo się cieszę z tego powodu, że powstała u nas taka inwestycja. Co do formy 

pisemnej, no tak się złożyło, że ja dzisiaj złożyłem 2 interpelacje dotyczące tego punktu i jedno pytanie związane 

pośrednio z nowo otwartym centrum. Chodzi o to, że w październiku 2021 roku w obecności Pana Burmistrza 

spotkaliśmy się w Starostwie Powiatowym z Naczelnikiem Wydziału Budownictwa, Drogownictwa przepraszam 

oraz Panem Starostą w celu zmiany tutaj organizacji ruchu przy ulicy Nyskiej, Piastowskiej. I to było akurat dobra 

okoliczność na wykonanie pewnych tutaj czynności w tym kierunku, bo mieliśmy włączoną Plac Wolności i do 

tego czasu nic się nie wydarzyło poza zdjęciami i poza 

informacją od Pana Burmistrza w ubiegłym roku, gdy przypomniałem się. Miały zostać poczynione jakiekolwiek 

ruchy w tym temacie i okoliczności również były sprzyjające. No nic się nie wydarzyło. A po otwarciu Placu 

Wolności nadal widzimy, że problem funkcjonuje, bo niemalże 3 tygodnie od otwarcia tutaj Placu Wolności 

znowuż dochodzi do sytuacji konfliktowych na tym skrzyżowaniu. A drugie pytanie już bezpośrednio związane, 



znaczy pytanie. Nie oczekuję bezpośrednio odpowiedzi. Natomiast w piśmie, w interpelacji złożonej dzisiaj. 

Chodzi mi o fakt, że piękna inwestycja, 

dziewięć i pół miliona, ale brakuje mi jeszcze tej kropki nad i w postaci konserwacji tego muru, który znajduje się 

bezpośrednio przy stanowiskach, 

gdzie wysiadają osoby nie tylko z gminy, ale również i turyści. 

Więc to by taka była wisienka na torcie, że tak powiem odrestaurowanie tego muru, bo w chwili obecnej on szpeci. 

Tak fajną inwestycję. No i to jest właśnie to pytanie i rozumiem, że to będzie w formie pisemnej na interpelacje. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby się odnieść? Dobrze. W takim razie przystępujemy do kolejnego punktu. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Czy jeszcze ktoś chciałby się odnieść? Dobrze. 

W takim razie przystępujemy do kolejnego punktu. 

Ad. 3. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych 

pomiędzy sesjami. 

Tam można się zapoznać w wolnej chwili. 

Tam nie ma jak za dużo jakby ktoś był zainteresowany. 

Ad. 4. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Bardzo proszę Pani radna Katarzyna Rożek. 

Radna Katarzyna Rożek: 

- Dzień dobry Państwu. Słychać mnie? Ja tylko chciałam podziękować za interpelację, która stała się faktem, 

ponieważ od niedawna mamy szczęście chodzić po chodniku między Lubrzą, a Prudnikiem. Także ja dziękuję 

bardzo wszystkim zaangażowanym w to przedsięwzięcie i życzę miłego użytkowania i bezpiecznego przede 

wszystkim. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

I Pani radna Zofia Zeprzałka-Krzemień. 

- Szanowni Państwo, ja nie będę oczekiwała na to, żeby Pan Burmistrz dał odpowiedzi, ponieważ się mam, a 

dlaczego się wypowiadam zaraz wytłumaczę. 

Aha, dobrze. Jedna z interpelacji dotyczyła rozebrania wieży widokowej na Koziej Górze i otrzymałam odpowiedź 

satysfakcjonującą, że taki plan już jest przygotowany. A dlaczego dla mnie to jest ważne i dla wielu myślę osób? 

Ponieważ zbliża się lato i niektórzy bywalcy tam będą usiłowali zrobić sobie jakieś igrzysko. Więc dobrze, że ta 

sprawa jest jakby w toku i tej wieży nie będą mieli okazji znów podpalać czy też wyczyniać inne rzeczy niegodne. 

I sprawa druga, która miała miejsce jeszcze w poprzedniej kadencji. Wiele na ten temat mówiła koleżanka Pani 

Urszula Rzepiela. 

Dotyczy to ścieżki spacerowej wzdłuż naszej rzeki. Były te sprawy dyskutowane. Ja na podstawie tego co Pani 

Urszula tutaj prezentowała, 

tak sobie to wszystko pięknie wyobraziłam i nie mogę od tej koncepcji odstąpić, bo mamy rzekę. Ona powinna być 

wykorzystana i tutaj moja interpelacja dotyczyła właśnie budowy ścieżki Spacerowej na wałach rzecznych nad 

rzeką Prudnik, w Prudniku. No oczywiście jest to własność Państwa, Wód Polskich i trzeba mieć zgodę na 

jakiekolwiek działania. 

Poza tym wcześniejsza przebudowa korony wałów jest potrzebna, usunięcie kolizji. Te wszystkie roboty 

budowlane zajmą sporo czasu i powiedzmy finansów. Oczywiście i też dokumentacja projektowa musi być 

wykonana. 

Odpowiedź, którą mam jest rzeczowa, ale zabrakło mi jednego. Zapewnienia, że w przyszłości, kiedy znajdą się 

środki na ten cel, on zostanie zrealizowany. I tu obiecuję Panu Burmistrzowi, obiecuję mieszkańcom, 

którzy mnie jakby obligują do tego, żeby tym problemem żyć, że przy ustalaniu nowego budżetu do tej sprawy po 

prostu powrócę. Liczę też na poparcie Państwa radnych, a Pan Burmistrz powiedział, że gdzieś tam w jego głowie, 

która musi być bardzo pojemna ten plan istnieje. To mnie cieszy, bo widzę szansę dla realizacji, dla budowy 

ścieżki Spacerowej. 

No w tej chwili to cieszy nas jak woda, jak rzeka nie wylewa. A tak to ona się do niczego innego, że tak powiem 

nie nadaje. A trzeba by wykorzystać dla celów rekreacyjnych i myślę, że byłoby to cenne. 

Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję i poproszę radny Tomasz Wisła. 

Radny Tomasz Wisła: 

- Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Uzyskałem odpowiedź ja i również Państwo od 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych odnośnie interpelacji złożonej w związku z przebudową skrzyżowania ulicy 

Prężyńskiej z Drogą Krajową 41, Obwodnicą Prudnika. Przedstawiciele tej dyrekcji przedstawiają nam, że nie jest 



zasadne przebudowywanie tego skrzyżowania na formę bezpieczniejszą niż jest. Proponują postawienie tam i to 

będzie rozumie zrealizowane fotoradaru. Ja tylko mam takie pytanie. 

Czy zdrowie ma cenę, czy życie człowieka ma cenę? Tylko tyle. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby się odnieść do odpowiedzi na interpelacje i wnioski? Nie widzę. W takim 

razie przystępujemy do punktu piątego. 

Ad. 5. Interpelacje i wnioski radnych. 

Czy ktoś chciałby w tym momencie złożyć i podzielić się swoją 

interpelacją? Tak, nowe, proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Edward Mazur:  

- Dzień dobry, witam wszystkich Szanownych Państwa. Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni 

Państwo Radni, Dyrektorzy Jednostek Organizacji Samorządowej. Ja mam takie, chciałam przedstawić, myślę, 

że będę wyrazicielem. Chciałam przedstawić znakomite [niesłyszalne] połączoną z wnioskiem. Myślę, że to 

dotyczy nas wszystkich radnych, 

ponieważ do mnie te informacje dotarły. Mogą też informacje dotrzeć również i do Państwa z prośbą o poprawę 

bezpieczeństwa naszych mieszkańców. Wszystkich tych, którzy się udają drogą ul. Skowrońskiego na Rondzie im. 

Żołnierzy Wyklętych. Mianowicie w tej chwili po byłej Straży Pożarnej jest wyburzany ten obiekt byłej Straży 

Pożarnej w Prudniku. 

Jest wyburzany ten obiekt. Tam ma postać pawilon handlowy. Ja wiem, że to jest trudne zadanie, ale bym bardzo 

prosił Pana Burmistrza i służby podległe Panu Burmistrzowi, aby spróbowały podjąć temat z właścicielem tego 

terenu, bo to już nie jest prawdopodobnie teren starostwa. 

Kiedyś był, a teraz już nie jest. Podjąć taką rozmowę czy nie mógłby gdzieś w granicach pół metra odstąpić swojej 

nieruchomości po to, 

żeby wzdłuż tego płotu, który jest za tym sklepem, gdzie sprzedają kwiaty w kierunku, to raz się idzie jak się idzie 

z miasta do góry [niesłyszalne] po prawej stronie. Tam jest tak wąziutki chłodnik, że tam praktycznie dwie osoby 

się nie są w stanie wyminąć. Już nie mówiąc o tym jak idzie mama, kobieta, Pani z wózkiem z dzieckiem. Trzeba 

przechodzić po prostu na jezdnię. Jest to tam trochę niebezpieczne. Ruch jest duży. 

Może by to po prostu, może by to zrozumiał właściciel tego terenu i umożliwił naszemu miastu, mieszkańcom 

naszego miasta by poszerzyć co najmniej do około pół metra powiedzmy, no to w zależności od tego ile, by 

wyraził zgodę na poszerzenie tego terenu, żeby po prostu poszerzyć ten chodnik i stworzyć bezpieczeństwo ulicy 

Skowrońskiego przechodząc na samym rogu w kierunku ulicy Wiejskiej. 

To tylko tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze? Ktoś odpowiedzieć? 

Nie widzę. W takim razie przechodzimy do punktu 6. 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności rzeczowej i finansowej za 2022 rok jednostek podległych gminie. 

W podpunkcie a) mamy sprawozdanie z działalności rzeczowej i finansowej Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego Dąbrówka w Prudniku, 

druk nr 1283. 

Pani Dyrektor, Pani Barbara Starzyk jest z nami. Była na każdej z komisji, gdzie dokładnie omawialiśmy to 

sprawozdanie. Czy ktoś chciałby jeszcze odnieść się? 

Bardzo proszę Pani radna Zofia Zeprzałka-Krzemień. 

- Pani Dyrektor Barbaro, trzeba tu złożyć gratulacje po przeczytaniu, zapoznaniu się ze sprawozdaniem. No tym 

bardziej, że nieraz pojawiały się takie niepokoje. Niepokoje wynikające stąd czy to nasze schronisko będzie miało 

chętnych do skorzystania z oferty jaką proponujecie. No i nie będę zabierała czasu, ponieważ to sprawozdanie jest 

tak wszechstronne i taką bogatą działalność prezentuje. A jeszcze nagrody, wyróżnienia. A nade wszystko to co jest 

najbardziej miarodajne. Opinia osób, które korzystają ze schroniska jest bardzo pozytywna i dotyczy ona wielu 

aspektów. 

Może jeszcze Pani Dyrektor nam pochwali się jakie zadania aktualnie ważne realizuje i co ciekawego w 

przyszłości planuje. Bardzo prosimy o parę zdań. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Prosimy Panią Dyrektor, Panią Barbarę Starzyk. 

Bardzo proszę.  

Dyrektor SSM Dąbrówka Barbara Starzyk: 

- Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Panie Burmistrzu, Pani Skarbnik, Państwo, Pani 

Przewodnicząca, Państwo Radni, dyrektorzy jednostek, sołtysi. Może powiem pokrótce, że Szkolne Schronisko 

Młodzieżowe jest placówką oświatowo-wychowawczą i jak corocznie realizuje właściwie te same zadania. Ze 

względu na to, że mamy cztery główne zadania, które statutowe, które realizujemy. Czyli jak corocznie udzielamy 

dzieciom i młodzieży tanich miejsc noclegowych. Staramy się upowszechniać wśród dzieci i młodzieży również 



krajoznawstwo i formy turystyki aktywnej. Prowadzimy poradnictwo i przekazujemy informacje turystyczne nie 

tylko dzieciom, młodzieży, ale również dorosłym, 

którzy przebywają na terenie Prudnika i którzy korzystają z tej opinii. Dlatego, że tutaj posiadamy już od kilku lat 

informację, certyfikowaną informację turystyczną, czterogwiazdkową. Jest to informacja dokładnie taka sama jak 

funkcjonuje w Opolu, czyli ma najwyższy standard. 

Co świadczy o tym, że robimy to dobrze, bo taką, bo takie, tyle gwiazdek otrzymaliśmy. Ze względu na to, że 

mamy odpowiednio wykształconą kadrę w tej dziedzinie oraz wiedzę na temat informacji turystycznych w 

regionie. Więc ktokolwiek się do nas zgłosi i właściwie można powiedzieć codziennie, bo my pracujemy od 

poniedziałku do niedzieli. Schronisko jest czynne całodobowo. Całodobowo pracownicy pełnią, pracują w 

schronisku. 

Wcześniej mieliśmy w schronisku w godzinach nocnych ochronę. Teraz już tą funkcję pełnią pracownicy, więc 

właściwie turysta jest zaopiekowany i dostanie tą informację od nas praktycznie o każdej porze dnia i nocy od 

godziny 8.00 do godziny 20.00. Jest to taka informacja profesjonalna, 

która jest przeprowadzona przez pracownika, który ma bardzo dobrą wiedzę w tej dziedzinie. Co jeszcze. My jak 

to rocznie wysyłamy bardzo dużo informacji do różnych stowarzyszeń, szkół, pozyskując nowych odbiorców. 

Mamy sporo odbiorców z Dolnego Śląska, ze Śląska, z Opolszczyzny. 

Docieramy do szkół podstawowych, średnich. Docieramy do stowarzyszeń. 

Naszymi gośćmi również są seniorzy, czyli oferty są wysyłane do Uniwersytetów Trzeciego Wieku, do 

duszpasterzy czy też współpracujemy z księżmi, którzy przyjeżdżają do nas na wycieczki. Organizują oazy. 

W tym czasie, teraz już właściwie zaczął się taki czas, kiedy do nas przyjeżdżają szkoły licealne, licea i 

nauczyciele wraz z dziećmi przygotowują się, przygotowują nauczyciele tych dzieci do matury. Więc jakby to też 

jest taka nowa forma, która przyjęła się od samych, w tamtym roku już i w tym roku jest coraz bardziej 

kontynuowana. Co jeszcze? Docieramy również, oczywiście współpraca, na bardzo wysokim poziomie mamy 

współpracę z klubami sportowymi. Mali sportowcy, piłkarze, siatkarze, 

piłkarze, koszykarze przyjeżdżają do nas na obozy sportowe, gdzie korzystają z boisk sportowych. Tutaj też 

właśnie chciałam podziękować za współpracę z włodarzami Prudnik [niesłyszalne], Wiceburmistrza i Panią 

Skarbnik. Jest tutaj Pani Małgosia z [niesłyszalne], agencja promocji, 

bo tak się poznałyśmy. Ale z ASIP-u, gdzie nasze dzieci korzystają z obiektów sportowych, gdzie to współpraca 

układa się między nami wzorowo i nigdy nam nie odmówiła żadnej współpracy. Nasze dzieci, które przyjeżdżają 

do Prudnika, u nas przebywają, korzystają z naszych obiektów, gdzie otrzymują domowe jedzenie. 

Współpracujemy z firmą, która nam dostarcza catering w formie posiłków. Wszyscy myślą, że to my gotujemy, bo 

obiady są bardzo smaczne. Obiady, śniadania i kolacje, ale tutaj ta współpraca z agencją też nam daje, z agencją. Z 

ASIP-em daje nam możliwość jakby taką, że dzieci mogą spełniać się sportowo i mogą korzystać i w zimie i w 

lecie z obiektów sportowych również, które są gminne. Planów mamy bardzo dużo. Chcielibyśmy się bardziej 

promować, 

reklamować w gazetach, ale nie zawsze ten nasz budżet finansowy jakby na to pozwala. Więc w miarę możliwości 

też staramy się być i w gazetach lokalnych i w portalach, na portalach społecznościowych typu Facebook. I czasem 

nawet się uda jakieś ogłoszenie też tam zamieścić. Bardzo dziękuję za możliwość współpracy z Państwem i za to, 

że Państwo są przychylni tej naszej małej jednostce. A tutaj grono na pewno, mamy takie bardzo grono 

pracowników, którzy są od samego początku ze mną. Zawsze starają się być potrzebni. Zawsze starają się stać na 

wysokości zadania i spełniać swoje zadania. Nawet czasem powiedziałbym więcej jak powinni i też tego 

przykładem było to co się zadziało w tamtym roku. Mówię tutaj o wojnie, gdzie z dnia na dzień przyjęliśmy ponad 

100 osób, które były w naszych obiektach. Mówię tutaj o osobach, które przyjechały z Ukrainy. To były matki z 

dziećmi z terenów objętych wojną. Nie tylko, bo jeszcze były również dzieci z domu dziecka z opiekunami, więc 

te osoby też zostały bardzo dobrze zaopiekowane. Dostały od nas wszystko co jest możliwe. 

Nie tylko w postaci noclegu, wyżywienia, ale również i obuwia i odzież nową. Organizowaliśmy im i święta i 

dzień dziecka. Zostało zorganizowany również dla tych dzieci ze współpracy oczywiście z Urzędem 

Wojewódzkim kolonie letnie, więc dzieci pojechały do Jarosławca i do Kotliny Kłodzkiej. Więc wydaje mi się, że 

tutaj schronisko jest też takim miejscem, taką ostoją, która się sprawdza w różnych takich też sytuacjach 

kryzysowych, które mają miejsce w naszym mieście czy w ogóle na świecie. Zawsze jesteśmy otwarci i zawsze z 

chęcią przyjmujemy osoby, które tej pomocy potrzebują i staramy się im zapewnić domową atmosferę. 

I takie, dobrze staramy się nimi zaopiekować. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo dziękujemy. Dziękujemy za sprawozdanie. Takie bardzo szczegółowe. Bardzo rzeczowe. Dziękujemy za 

opiekę. No i za ten ogrom pracy. Szczególnie w tym ostatnim okresie, kiedy właśnie byli goście z Ukrainy. 

Dyrektor SSM Dąbrówka Barbara Starzyk: 

- Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 



- Przystępujemy do przyjęcia sprawozdania. Druk numer 1283. Kto z Państwa jest za przyjęciem? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych. Dziękujemy. I proszę 

złożyć pracownikom nasze najlepsze życzenia. 

Mamy podpunkt drugi. 

Ad. 2 Sprawozdanie z działalności rzeczowej i finansowej Agencji Sportu 

i Promocji w Prudniku, druk numer 1284. 

Jest z nami Pani Dyrektor, Pani Małgorzata Halek. 

Bardzo się cieszymy i poproszę Pani radna Zofia Zeprzałka-Krzemień. 

- Pani Dyrektor, Pani Małgosia Halek przedstawiła nam sprawozdanie, które no wzbudza, że tak powiem nie tylko 

uznanie, ale zachwyt. Dotyczy różnych dziedzin, różnych grup wiekowych i ta ilość imprez jest niewyobrażalna. 

A poza tym czuwa nad tym, żeby ta promocja naszej gminy rzeczywiście stała na wysokim poziomie. Poza 

gratulacjami pytanie do Pani Dyrektor. 

Szykujecie się do 24. wystawy, która w dniach od 2 do 4 czerwca będzie przebiegała. Pani Dyrektor, proszę nam 

powiedzieć jakie prace są już wykonywane? Czy będzie według klasycznego schematu, czy coś nowego 

wprowadzacie? Na pewno z ciekawością też takiej informacji wysłuchają mieszkańcy naszej gminy. Prosimy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo proszę Panią Dyrektor, Panią Małgorzatę Halek o kilka słów. 

Dyrektor Agencji Sportu i promocji w Prudniku Małgorzata Halek: 

- Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Tak, przygotowujemy się już od stycznia do 24. Wystawy 

Twórców Ludowych i Rzemiosła Artystycznego Pogranicza Polsko-Czeskiego. Jest to 26. rok, kiedy 26 lat temu 

była zorganizowana pierwsza wystawa. Warto pamiętać, że to już jest ćwierć wieku, kiedy to wydarzenie gości w 

naszym mieście. Przez cały czas od stycznia rozpoczęliśmy działania związane z organizacją tego wydarzenia. 

Przede wszystkim pozyskanie patronatów medialnych i patronatów honorowych, konsula, ambasadora. Jest to 

proces długotrwały, więc już w styczniu wystąpiliśmy o nadanie patronatów i cieszymy się niezmiernie, 

że po raz kolejny będziemy mogli organizować wydarzenie, które jest pod patronatem Ambasady Rady Republiki 

Czeskiej w Otrawie oraz Konsula Generalnego w Warszawie. Dodatkowo z racji tego, że Pan Artur Żurakowski 

jest z naszego terenu. Wystąpiliśmy o patronat Konsula Honorowego w Opolu i taki patronat otrzymaliśmy już, 

więc jeszcze to dodatkowe dla nas 

wyróżnienie. Pan Konsul zapowiedział swój udział w tym wydarzeniu, 

więc niezmiernie się cieszymy. Planujemy przyjazd delegacji miast partnerskich. Niezmiernie cieszymy się, że 

dzięki ciągłemu kontaktowi z miastem partnerskim Northeim udało się nawiązać współpracę grupy młodzieży, 

która podczas Wystawy Twórców Ludowych będzie prezentowała, 

będzie miała swoje koncerty. Chcemy bardzo, aby ten czas to nie była tylko wystawa, ale również te dzieci, które 

przyjadą do nas, 

mogły współpracować z dziećmi, które są w Prudnickim Ośrodku Kultury zapisane na warsztaty muzyczne. Więc 

bardzo byśmy chcieli, aby w piątek odbyły się koncerty. Natomiast w sobotę zostały zorganizowane warsztaty 

muzyczne dzieci z Niemiec i z Polski. To są takie dodatkowe wydarzenia związane współpracy miast partnerskich. 

natomiast przygotowujemy się również pod kątem uzyskania zgody. Jesteśmy po pozytywnej opinii Straży 

Pożarnej. Obiektu, na którym będzie się organizowała wystawa Twórców Ludowych. Przygotowujemy się również 

pod kątem zabezpieczenia technicznego, czyli tak jak w ubiegłym roku po raz pierwszy zorganizowaliśmy 

występy artystyczne przy współpracy z Prudnickim Ośrodkiem Kultury na zewnątrz Terenu Wystawowego. Co 

bardzo mocno było chwalone przez wystawców dlatego, że mieli komfort nawiązania kontaktu, 

współpracy, porozmawiania z mieszkańcami, którzy odwiedzali wystawę. 

Również w tym roku zamierzamy tak zorganizować to wydarzenie, 

żeby koncerty odbywały się na zewnątrz terenu wystawowego. 

Natomiast teren wystawowy zostawić tutaj twórcom ludowym do tego, aby mogli przez te 3 dni w ciszy, przy 

delikatnej muzyce relaksacyjnej mogli rozmawiać z osobami. Natomiast jeśli chodzi o występy artystyczne, 

skupiamy się w dużej mierze na występach naszych lokalnych mieszkańców. 

Twór muzyków zespołów z terenu Ziemi Prudnickiej, występów dzieci i młodzieży, Państwowej Szkoły 

Muzycznej. Więc to jest taki czas, kiedy właśnie ci nasi muzycy, artyści będą mogli się zaprezentować na terenie 

wystawowym. Planujemy zorganizować Aleje Ogrodów, Aleje Pszczół i Miodów. 

Będą to, będzie to strefa poza terenem wystawowym. Dodatkowo będzie zorganizowana strefa dla dzieci, strefa 

atrakcji, animacji dla dzieci tak, aby każdy mógł też troszeczkę oddać swoje pociechy innej zabawie i mógł 

spokojnie spędzić ten czas. Dodatkowo chcemy, aby na terenie wystawy zostały zorganizowane warsztaty, które 

pokażą dzieciom między innymi rękodzieło to nasze ludowe. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękujemy Pani Dyrektor. Czy ktoś chciałby jeszcze jakieś pytanie zadać, o coś dopytać? Nie widzę. Dziękuję. 

Bardzo dziękujemy za sprawozdanie, za przybycie i za ten ogrom pracy wieczorami, chyba i w nocy też czasami. 

Dyrektor Agencji Sportu i promocji w Prudniku Małgorzata Halek: 

- Czasami tak się zdarza. 



Ja z tego miejsca bardzo chciałabym podziękować, bo tak jak Pani Zofia wskazała, że my organizujemy 

wydarzenia, ale również zajmujemy się utrzymaniem obiektów sportowych, organizacją wydarzeń sportowych. 

Więc z tego miejsca przede wszystkim chciałam podziękować wszystkim Państwu radnym za wsparcie, za pomoc 

w trudnych sytuacjach. Przede wszystkim Klubom Sportowym, LZS-om i pracownikom, którzy poświęcają 

niejednokrotnie swój prywatny czas po to, aby te nasze wydarzenia były zorganizowane na wysokim poziomie i z 

tego miejsca jeszcze raz bardzo gorąco im dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Proszę serdeczne podziękowania i najlepsze życzenia również pracownikom złożyć od nas. Bardzo 

dziękujemy. 

No i przystępujemy do przyjęcia sprawozdania, druk numer 1284. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych. Dziękuję. 

Ad. 7. Gospodarka finansowa:  

Punkt 7, gospodarka finansowa. 

1) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi prudnickiemu. Druk numer 

1285. 

Jest z nami Pani Skarbnik, Pani Wioleta Zator. Można o coś zapytać. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 

podjęcia uchwały. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 18 radnych, 1 radny się wstrzymał, dwóch radnych nieobecnych. 

2) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2023 rok. Druk numer 1286. 

Bardzo proszę Pan radny Zygmunt Trojniak. 

- Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Koledzy i Koleżanki Radni. Ja mam takie pytanie do budżetu, 

pytam do komisji, tylko chciałem uszczegółowić czy faktycznie już jakby jest ustalona tak powiem, no wersja z 

jakiego okresu pochodzą oszczędności w ramach tych 1414000 zł z gospodarki odpadami komunalnymi? Z jakich 

lat są to oszczędności i z jakiego źródła one pochodzą i na co są przeznaczone? I kolejne pytanie to dotyczy 

ostatniego punktu, jeśli chodzi o te 120000 zł, które mamy wydać na wyłożenie folią basenu kąpielowego przy 

ulicy Zwycięstwa. 

Czy to będzie wykonane w tym roku, czy po 20. roku, czy przed sezonem tak powiem letnim, czy też po sezonie 

letnim? 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo proszę Panią Skarbnik. 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Od pierwszego pytania. Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie odnośnie punktu 14, wprowadzenia kwoty 1414000 zł 

na wydatki związane z gospodarką 

odpadami komunalnymi. Wymieniona nadwyżka pochodzi, jest osiągnięta w latach 2020-2022. W 2020 roku jest 

to kwota 177000 zł. W 2021 roku 489000 zł i w 2022 748000 zł. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach zakłada bilansowanie się systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Była ona wielokrotnie 

zmieniana. Przepisy o utrzymaniu czystości i porządku. W gminach od 2019 roku są to środki znaczone związane 

ze szczególnym trybem rozliczania w zakresie odpadów, gospodarki odpadami. Przy analizie odnośnie 

wcześniejszych lat dotyczącej bilansowania się wpływów i wydatków nimi finansowanych, jeżeli chodzi o 

gospodarkę odpadami komunalnymi. Od 2016 roku były to wyniki ujemne do 2019 roku, 

dlatego w 2000, nadwyżka, która powstała od 2020 do 22. jest teraz obecnie wprowadzana. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Ma to związek z tym, że stawki na odpady komunalne wzrosły. 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Wzrosły, tak. Jeżeli chodzi o podwyżkę cen, które obecnie płacą mieszkańcy, jest to kwota 26 zł i ona została 

wprowadzona od kwietnia 2021 roku. I jeszcze to, że środki nam pozostały z poprzednich lat. One będą 

skonsumowane głównie z powodów wzrostu, między innymi z powodu wzrostów cen na odpady. I od stycznia 

2023 roku do chwili obecnej są już trzy podwyżki. Jest zmiana cennika usług na instalacji tą, którą my będziemy 

płacić do [niesłyszalne] Domaszkowice. i są to kwoty 9,6%, 16% i 14,4% od 1 marca 23. Czyli 3 podwyżki cen w 

tym roku jakie będziemy płacić. O basen, o basen. W tym roku, w tym roku. [niesłyszalne]. 

Przed sezonem. Po to to robimy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciał zadać pytanie, 

o coś dopytać? 

Bardzo proszę Pan radny Jacek Urbański. 

- Dziękuję za głos. Pani Skarbnik i Panie Burmistrzu. Ja bym chciał tutaj wyjaśnić pewną rzecz, żeby mi Państwo 

wyjaśnili, bo pamiętam dyskusję, kiedy była podnoszona cena za śmieci i ta cena miała być jeszcze zdecydowanie 

większa. Została mniejsza i powiedzmy przez przypadek, mówię tu w cudzysłowie, bo tak to by z tego co Pani 



Skarbnik przedstawiła doprawdy wypracowaliśmy, że tak powiem większą kwotę, jeżeli chodzi w tym systemie na 

śmieci. Na pewno z tego co Pani mówiła nie było to i nie jest to rzecz, która była do przewidzenia. To w takim 

razie, no ciekawi mnie właśnie powrót do tej dyskusji, która wtedy była, że to i tak może być przykre w skutkach, 

że ta podwyżka jest zbyt niska. 

Ale już nie wracajmy do tego. To teraz mi proszę powiedzieć, bo tutaj no jest dosyć znaczna nadwyżka, jeżeli 

chodzi o ten system śmieciowy. Tak to nazywam. Proszę mi powiedzieć, Pani tutaj podała o ile wzrastają te opłaty 

za śmieci na składowiskach. To proszę mi teraz powiedzieć, bo Pani to przedstawiła w procentach. A ja bym chciał 

tu usłyszeć w liczbach, 

czyli ta, te kwoty, które Pani powiedziała, że procentowo o ile wzrosły, w jakim stopniu kwotowo będzie się to 

przedstawiało do tego zysku, który mamy? Ile to, inaczej. Ile ta, ile te podwyżki na dzień dzisiejszy skonsumują te 

nadwyżki w systemie, pieniężne? Dziękuję. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Dzień dobry Państwu. A więc tak, odnosząc się do pierwszego pytania i do roku 2021, kiedy była dokonywana 

zmiana stawki opłaty na 26 zł. 

Wówczas w systemie brakowało nam 90000 zł i w związku z tym, bo 

pierwsza podwyżka była w roku 2020. Następna była w 2021 roku i w 2021 roku nastąpiła taka sytuacja, że 

EKOM Domaszkowice po raz pierwszy ograniczył ilość przyjmowanych odpadów zielonych na instalację. I to 

spowodowało, że te odpady do chwili obecnej, że tak powiem są magazynowane i one nie były dostarczane na 

instalację. I teraz tak. 

W 2020 roku nie dostarczyliśmy 370 ton odpadu zielonego. Wówczas stawka za tonę zagospodarowania tego 

opadu wynosiła 475 zł brutto, co nam dało 177000 niezagospodarowanych pieniędzy i ta kwota się pokrywa z tą 

kwotą, która w 2020 roku została w budżecie niewykorzystana. 

Te odpady dopiero zostały zagospodarowane, pierwsze opady zostały zagospodarowane dopiero w tym roku. 

Pierwsze 170 ton pojechało do Kędzierzyna-Koźla, Domaszkowice w dalszym ciągu nie przyjmują, od nas 

przyjmują tylko niecałe 450. W zeszłym roku, żeśmy zagospodarowali 1300, 1000, dokładnie 1310 ton zielonego. 

Z czego Domaszkowice odebrały 490 ton. Zaczęliśmy dostarczać do Kędzierzyna-Koźla. 

Także ta pierwsza, że tak powiem, ta pierwsza sytuacja, która miała miejsce w roku 2020 i te 177000 wynika 

wprost po prostu nie z zagospodarowania odpadu zielonego, który rozpoczęliśmy zagospodarować w roku 

poprzednim. I teraz też jest na bieżąco zagospodarowywany. No trzeba już brać pod uwagę, że po innych 

stawkach. Zaraz Państwu powiem. Na chwilkę obecną zagospodarowanie tony odpadu zielonego w 

Domaszkowicach to jest 607 zł, w Kędzierzynie-Koźle 733 zł za tonę. Także jeżeli 3 lata temu mieliśmy kwotę 

400, około 480 zł, czyli 200 zł wzrost na tonie, 

jeżeli chodzi o koszt zagospodarowania. 

Radny Jacek Urbański: 

- No dobrze, ale to Pani Naczelnik przedstawiła mi to rok 2020 i kwotę 177000. Mamy 21. rok, 489000. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- W 2021 roku. 

Radny Jacek Urbański: 

- Tak i teraz co z tym? no i 22 748 tysięcy. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- W 2021 roku tak samo nie zagospodarowaliśmy 530 ton zielonego. 

- W 2021 roku. 

Radny Jacek Urbański: 

- Na jaką kwotę? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Powinniśmy tak, znaczy powiem tak. Wprowadziliśmy wówczas z do umowy z ZUK-em, ponieważ w roku 2020 

nie mogąc przewidzieć tej sytuacji, 

że nie będzie można zagospodarować tego odpadu, nie było zapisu w umowie i wówczas ZUK-owi, że tak powiem 

nie była świadczona zapłata za odbiór zielonego z nieruchomości. W 2021 roku wprowadziliśmy zapis o odbiorze 

i o transporcie odpadu zielonego, czyli płaciliśmy tylko połowicznie za świadczoną usługę. Także zapłaciliśmy 

wtedy, znaczy w roku 2021 225000. 

Do tego zapłaciliśmy 130000 zł za tylko odbiór i transport 

bez zagospodarowania, gdyby było zagospodarowanie należałoby dodać 

kolejne 130000 zł. I te pieniądze zostały w roku 2021. Ponadto w stosunku do roku 2020 zmieniła, znaczy 

zmniejszyła się liczba odebranych odpadów komunalnych. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Pani Naczelnik, jeszcze można dopytać, bo padło takie stwierdzenie 

zostały odpady zielone zebrane, ale niezagospodarowane. Co to oznacza? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Nie zostały zawiedzione do instalacji, która by je zagospodarowała. Czyli one są magazynowane. 



Radny Zygmunt Trojniak: 

- Gdzie? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- U nas na, w okolicach PSZOK-u. 

Tak. [niesłyszalne]. 

I teraz w roku 2000, porównanie roku 2001 do 2002. W roku 2020, przepraszam, w 2020 roku odebraliśmy 50 ton 

mniej 

gabarytu w stosunku do roku poprzedniego. Co dało nam oszczędności rzędu 35500. Odebraliśmy 82 tony popiołu 

także mniej, czyli kolejne oszczędności rzędu 43 tysięcy zł. Papieru także było mniej w stosunku do roku 

poprzedniego, czyli 23000. Kolejna kwota pojawiła się nam w budżecie. Tutaj nie. I nie, w ogóle nie został 

zagospodarowany gruz, 

ponieważ EKOM Domaszkowice nie przejął od nas w zeszłym roku w ogóle gruzu. Kwota około 10000 zł, jeżeli 

chodzi o zagospodarowanie. Czyli 110000 zł, które że tak powiem nie zostało wydatkowane w związku z 

realizacją umowy. Ponadto w zeszłym roku w związku z wypłatą Dodatku Węglowego też się zwiększyła liczba 

osób, które zostały wpisane do systemu. I pojawili się też, że tak powiem uchodźcy i z tego tytułu też gmina 

osiągnęła przychody. 

Radny Jacek Urbański: 

- I z tego tytułu zrobiła się ta kwota 748000 to co Pani powiedziała? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Tak. 

Radny Jacek Urbański:  

- No ja na razie tu obliczyłem 110000. A skąd reszta? Bo nie zdążyłem zapisać. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Te 110000 to jest kwota oszczędności na umowie. W stosunku do prognozy i do planu, że tak powiem jaki, 

żeśmy przewidzieli, że będzie [niesłyszalne]. 

Radny Jacek Urbański:  

- Teraz nie rozumiem, bo Pani mi tu nie, ja bym chciał, żeby mi Pani rozliczyła tą kwotę nadwyżki 748000. Teraz 

mówi Pani tam, że dużo mniej przyjęto, jeżeli chodzi o popiół i tam o inne rzeczy. Czyli jeżeli Pani mówi o bardzo 

dużych ilościach, to ja rozumiem, że te prognozy, które były wcześniej robione, które, na podstawie której były 

kalkulowane ceny. 

No, bo rozumiem, jeżeli jest to jakaś różnica, jeżeli przy kalkulacji powiedzmy kilku czy kilkunastu procent. Jeżeli 

tutaj Pani mówi, że znacząca kwota, znacząca ilość popiołu na przykład nie została, że tak powiem oddana. Tyle, o 

tyle mniej było oddane. Nie wiem, podała Pani tam wielkość. Ja tego teraz nie pamiętam. No to w takim razie jak 

kalkulowano tą cenę i skąd nagły taki spadek, że nagle tego popiołu nie ma? 

No i to jest raz. I druga rzecz no, bo dalej nie wiem skąd się wzięło to w zeszłym roku 748000 do końca. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Prognozy są zawsze robione na podstawie, że tak powiem lat poprzednich. 

Także myśmy w latach poprzednich mieli więcej, większy tonaż odpadów, aniżeli w chwili obecnej i no też nie do 

końca, że tak powiem jesteśmy w stanie przewidzieć, że rok do roku będzie, że tak powiem identyczny ten tonaż. 

Także no każdy rok, że tak powiem pokazuje, że zaczynają się, że są już tak powiem problemy czy z niektórą, ze 

zbyciem niektórych frakcji odpadów czy z nie przyjmowaniem. 

Radny Jacek Urbański:  

- No tak, ale Pani mówiła tak. W 2000 roku generalnie powstała, ta kwota dodatkowa powstała z 

niezagospodarowania frakcji zielonych czy jak to Pani tam nazywa. W 489, tam wtedy nie było mowy o żadnym 

popiele. 

W 20 roku, w 21. też nie mówiła Pani, że następuje jakiś nagły spadek przyjmowania popiołu. W związku z tym 

mamy jakieś nadwyżki i w 2022 roku nagle robi się kolejna i to zdecydowanie w stosunku do 21. nadwyżka 

748000. I mówi Pani tutaj o popiole i o czym jeszcze? Bo dalej nie rozumiem. No, bo popiół to wyszło 110000. 

Tak? Czy co to było 110000? 

Może mi Pani powtórzyć? [niesłyszalne]. A reszta 630000? Skąd się wzięło? [niesłyszalne]. 

Nie, no to. Ja mam do Pani taką może propozycję, bo ja też nie oczekuję od Pani, że Pani powiedzmy tak na 

szybkiego, bo to na pewno jest trudny temat odpowiedzi, skąd się wzięły te nadwyżki. To ja bym proponował, 

żeby Pani nam to przygotowała lub mi przygotowała i mi przekazała to w formie pisemnej skąd te nadwyżki w 

danym roku wynikają. Dobrze? Mógłbym takie coś prosić? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Pan radny pyta o kwotę na przykład 488000 zł, która w 2021 roku stanowiła kwotę nadwyżki. 

Radny Jacek Urbański:  

- No chodzi mi o tą kwotę i chodzi mi o zeszły rok, 

czyli o 748000. Ale żeby może nie przedłużać, mogła mi Pani to pisemnie przedstawić? 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  



- Tak, ja przygotuję. 

Radny Jacek Urbański:  

- To bardzo bym prosił. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Tylko chciałabym wspomnieć na przykład, że kwota miesięczna, kwota wynagrodzenia miesięcznego na 

przykład w 2021 roku to były kwoty 450, 

460, powyżej 500000 zł miesięczna kwota zapłaty dla ZUK-u za zaświadczenie wynagrodzenia. Więc też (...) 

[niesłyszalne]. 

Radny Jacek Urbański:  

- O kosztach Pani mówiła nam, mi chodziło o oszczędności. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska:  

- Ale ja też chcę Państwu pokazać, że nadwyżka, która zostaje w budżecie to jest tak naprawdę koszt, że tak 

powiem zagospodarowania odpadów z jednego miesiąca w roku. Także (...) 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Za odpady komunalne była przeszacowana. Była zbyt wysoka. Stąd powstały te oszczędności. [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze. Czy Szanowni Państwo [niesłyszalne]. 

Ja, [niesłyszalne]. Dobrze. Ja może zrobię krótką przerwę, dobrze. 

Szanowni Państwo, ja może zrobię króciutką przerwę, żeby tutaj Pani skonsultowała. A tutaj jeszcze 

Wiceprzewodniczący Edward Mazur ma takie króciutkie pytanie i zrobimy 5 minut przerwy. 

Wiceprzewodniczący Edward Mazur: 

- Dziękuję bardzo Panie Przewodnicząca. Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Panie, Panowie. 

Ja chciałam się zwrócić z taką, takim pytaniem czy też z taką sugestią. Jeżeli zostały tu przedstawione pewne 

problemy, jeżeli chodzi o odbiory czy to odpadów zielonych, czy też gruzu, czy jakieś inne rzeczy. To przecież my 

mamy jakąś umowę podpisaną z Domaszkowicami i należałoby tą umowę ewentualnie renegocjować czy też 

odnowić, czy też poprawić. Ja nie wiem, no, 

bo jak jest w umowie zapisane, że mają nam odbierać. A my, a nam nie przyjmują, a później my nie wiemy co 

mamy z tym robić, tak? Nie wiem jak? 

Proszę? [niesłyszalne]. Tak? Aha. Nie, tak zadałem, bo ja po prostu, dobra. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Szanowni Państwo, o 5 minut przerwy poproszę. 

/po przerwie/ 

- Proszę o zajęcie miejsc. Wznawiamy obrady po przerwie. Bardzo proszę już o spokój, o uwagę. Przypominam, 

że jesteśmy w podpunkcie drugim. Mamy podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2023 

rok, druk nr 1286. Panie radny. Ja myślę, że tutaj, jeżeli chodzi o te zmiany w budżecie, szczegółowe wyliczenie 

Panu radnemu zostaną dostarczone pisemnie i przystępujemy do podjęcia uchwały. Druk numer 1286. Kto z 

Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za zagłosowało 8 radnych, wstrzymało się 10, 

nieobecnych dwóch. Dziękuję. 

I przystępujemy do podpunktu 3. 

Ad. 3) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Prudnik na lata 2023-2026 (druk nr 1287) 

Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2023-26. Druk numer 1287. Czy ktoś chce o coś 

dopytać? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa jest za podjęciem? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 8 radnych, wstrzymało się 10, 

brak głosu 1, nieobecnych dwóch. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 8. 

Mamy gospodarowanie mieniem. 

Ad 8. Gospodarowanie mieniem: 

Ad. Podpunkt 1, podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, 

druk numer 1288. 

Czy są jakieś pytania? Wszystkie te uchwały były bardzo szczegółowo omawiane na każdej z komisji. Ja mam 

taką może propozycję, że jeżeli ktoś by miał jakieś pytania w trakcie podejmowania uchwały, bardzo proszę o tutaj 

przy, naciśnięcie przycisku głosowanie. 

Czyli mamy podpunkt 1, podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, druk numer 1088. Głosujemy. Kto 

z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych. 

Ad. Podpunkt 2, podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, 

druk numer 1289, głosujemy. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych.  

Ad. Podpunkt 3, podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, druk numer 1290. 



Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. 

Ad. Podpunkt 4), podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, 

druk numer 1291. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. 

Ad. 5) Podpunkt 5.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, 

druk numer 1292. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych  

Ad. 6) Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości (druk nr 1293) 

i tutaj mamy druk numer 1293. 

Czy ktoś się tu zgłosił do dyskusji? Nie, bo tak coś mi się. Czyli głosujemy druk numer 1293. Kto z Państwa jest 

za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. 

Ad. 7). Podpunkt 7, podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości, 

druk numer 1294. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. 

Ad. 8. Podpunkt 8, podjęcie uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości 

gruntowej, druk numer 1295. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. 

Ad. 9 Podpunkt 9, podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości, druk numer 1296. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch nieobecnych. I mamy podpunkt 10, podjęcie uchwały w sprawie 

wydzierżawienia nieruchomości, druk numer 1297. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości, druk numer 1295. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? 8 przepraszam. Kto z Państwa jest za? Kto się wstrzymał? Kto jest 

przeciw? Za zagłosowało 19 radnych. 

Dziękuję za te głosowania i przechodzimy do punktu dziewiątego. 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Mamy podjęcie uchwał w sprawie. 

Podpunkt pierwszy, podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia dla Publicznego Przedszkola nr 4 przy Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Prudniku, druk nr 1299. I bardzo proszę Pani radna Katarzyna Rożek. 

Radna Katarzyna Rożek 

- Dziękuję za udzielenie głosu. Ja mam tylko pytanko czy rodzina wie i jakie ma stanowisko w tej sprawie? 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Tutaj Pan Burmistrz kiwa głową, że wie i się zgadza. 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Rodzina wie i się zgadza. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Czy jeszcze jakieś pytania? W takim razie przystępujemy do podjęcia uchwały, druk numer 1299. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 18 radnych, jedna osoba się wstrzymała, dwóch 

nieobecnych. 

Dziękuję. 

Ad. 2) Podjęcie uchwały w sprawie posadowienia tablicy pamiątkowej (druk nr 1300) 

Podpunkt drugi, podjęcie uchwały w sprawie posadowienia tablicy pamiątkowej i tutaj mamy wniosek. Propozycja 

zmiany załącznika graficznego. Tutaj chodzi o kolor, tak? Żeby był. O tło. Tutaj mamy zmianę. Najpierw musimy 

przyjąć wniosek, przyjęcie autopoprawki. 

Już, już. Tutaj wniosek to jest przyjęcie autopoprawki do druku numer 1300. Propozycje zmiany załącznika 

graficznego. Jesteśmy przy druku numer 1300 i mamy teraz przyjęcie autopoprawki. Najpierw musimy 

przegłosować tą autopoprawkę. Ja nie głosowałam. No, bo ja tutaj czekam. Dobra, za zagłosowało 19 radnych, 2 

nieobecnych. Nie wyświetliło mi się, bardzo przepraszam tutaj głosowanie. Czyli wniosek, autopoprawka została 

przyjęta i teraz przystępujemy do podjęcia uchwały. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw i kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych. 

Ja może tylko powiem, że jest to tablica upamiętniająca Mordu Oficerów Polskich w Katyniu. Będzie napisane w 

Hołdzie Ofiarom Zbrodni Katyńskiej zamordowanych przez NKWD w 1940 roku. I może teraz druga tablica, nad 

którą będziemy głosować. To jest tablica upamiętnienia ofiar katastrofy samolotu z Prezydentem Rzeczpospolitej 

Polskiej Lechem Kaczyńskim pod Smoleńskiem z napisem ustalonym przez wnioskodawców upamiętnienia. 

Zginęli służąc Polsce, Smoleńsk 2010 rok. 



Ad. 3) Podjęcie uchwały w sprawie posadowienia tablicy pamiątkowej (druk nr 1301) 

I przechodzimy do podpunktu 3. Tutaj najpierw mamy również przyjęcie autopoprawki. Jest wniosek. Propozycja 

zmiany załącznika graficznego. 

Bardzo proszę o przegłosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem autopoprawki? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 18 radnych, jedna osoba się wstrzymała, 

dwóch nieobecnych. I głosujemy nad uchwałą druk numer 1301. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Za zagłosowało 18 radnych, jedna osoba brak, sprzeciw, dwie osoby nieobecne. 

Ad. Podpunkt 4, podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku 

o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

na sfinansowanie objęcie przez Gminę Prudnik udziału w istniejącym 

SIM Opolskie Południe, Spółka z o.o. z siedzibą w Prudniku. Druk numer 1302. 

Bardzo proszę Pan radny Zygmunt Trojniak. 

- Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu. Mam takie pytanie, bo my już tutaj któryś raz z kolei i tak powiem 

odnosimy się do SIM-u. 

Chyba 2 lata temu jak SIM powstawał z rządowych środków, zostały mu przekazane 3 miliony złotych jak na 

objęciu udziałów i założenie tej spółki. Potem przenosiliśmy w ramach aportu chyba około, 

działkę o wartości około miliona 200, z jakimś tam haczykiem. I w tej chwili składamy wniosek do Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa o dodatkowe środki chyba w kwocie około tu powiedzmy półtora mln złotych. Gromadzi 

SIM w naszym imieniu te środki. Myśmy podejmowali też uchwałę o tym, 

że będzie realizował zadania własne gminy w zakresie dostarczania 

lokali mieszkalnych pod wynajem. Natomiast jakby nigdzie w tych informacjach nie ma informacji, kiedy to 

będzie robione. W ogóle nic na ten temat budowy tego budynku, kiedy on będzie robiony, żadnej informacji na ten 

temat nie ma. Czy my wiemy na przykład, kiedy ten SIM planuje budować budynki mieszkalne w Prudniku? I 

powiedzmy ile tych lokali w tym budynku ma być? 

Skarbnik Gminy Wioleta Zator:  

- Rozmawialiśmy na komisjach, że zaproszony będzie Pan Prezes i on udzieli informacji. 

Radny Zygmunt Trojniak 

- Bo o to właśnie wnioskowałem, natomiast tak powiem, no Pana Prezesa 

nie było. A my uchwałę podejmujemy dzisiaj. 

Skarbnik Gminy Wioleta Zator:  

- To jest uchwała, ta uchwała jest w tym celu zrobiona, ażeby zwiększyć środki, o które my się będziemy, o które, 

tak. [niesłyszalne]. Tak, to ja myślę, że Pan Prezes dokładnie przedstawi harmonogram prac i plan. 

Pani Przewodnicząca [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Ja zaproszę. Czy chcecie Państwo osobną sesję na przykład czy komisję 

na to? [niesłyszalne]. Dobrze. To na najbliższą sesję Pan Prezes będzie zaproszony. Dziękuję. 

I Pan radny Edward Mróz. 

- Pani Przewodnicząca, ja w takiej sprawie, bo na Komisji Budownictwa zgłosiłem taki wniosek, żeby do planu 

pracy rady wprowadzić dodatkowo jeszcze, bo nie jest wprowadzone sprawozdanie ze spółek SIM-u. 

Z działalności SIM-u. No i jeżeli chcemy wprowadzić taki punkt, no to trzeba to przegłosować, znaczy w planie 

pracy rady, prawda? Więc tylko zwracam uwagę, że musimy coś takiego zrobić. Po prostu jesteśmy udziałowcem 

czy musimy mieć wgląd do tego jak działa ta spółka, jakie finanse tam, jakie koszty i tak dalej? 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Czy to oficjalny wniosek teraz? 

Radny Edward Mróz 

- Bo na komisji było to przegłosowane. No, ale nie widzę tutaj w planie pracy. Znaczy nie widzę dzisiaj tego 

punktu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- To ja poproszę, żeby tam przygotowała Pani nam wniosek 

i przegłosujemy do zmiany Komisji Budownictwa rozumianej pracy rady, 

żeby było takie sprawozdanie. W jakim miesiącu? 

Tak jak wszystkie inne spółki, dobrze. Ja poproszę tam o przygotowanie w międzyczasie takiego wniosku i 

będziemy głosować. 

Radny Edward Mróz 

- Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania do podpunktu 4, 

druk numer 1302? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do podjęcia uchwały. Wniosek możemy później 

przegłosować. 

Głosujemy podpunkt czwarty. Głosujemy podpunkt 4, druk numer 1302. 



Druk numer 1302 poproszę. Kto z Państwa jest za przyjęciem druku 1302? Aha. Tutaj mamy (...) [niesłyszalne]. 

Dobrze. 

- Można głosować. 

- Dobrze. Czyli mamy taki wniosek o wprowadzenie do planu pracy Rady Miejskiej w miesiącu sierpniu 

sprawozdania z działalności SIM Opolskie Południe oraz PKS Głubczyce. Bardzo proszę. Czy jesteście Państwo 

za takim wnioskiem, przeciw czy się wstrzymujecie? 

Radny Zygmunt Bochenek. 

Czyli za zagłosowało 17 radnych, wstrzymało się dwóch, dwóch (...) [niesłyszalne]. Tam głosowaliśmy o wniosek. 

Teraz głosujemy o, teraz druk numer 1302. Teraz głosujemy druk nr 1302. 

- Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia [niesłyszalne]. 

- Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęciach przez Gminę Prudnik udziału w istniejącej SIM Opolskie 

Południe, Spółką z o.o. z siedzibą w Prudniku, druk nr 1302. 

Uzasadnienie i wniosek zostaną przesłane radnym po uzgodnieniu ich 

treści z SIM. Teraz to głosujemy. Druk numer 1302. Kto z Państwa jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo proszę. Ja może chwilkę przerwy technicznej zrobimy. 2 minuty 

przerwa taka techniczna. 

Bardzo proszę, bo tutaj nam nałożyło się. Dwie minutki technicznej proszę. 

- Można już. 

Sekretarz Marek Radom:  

- Teraz Państwo przegłosowaliście już wniosek w sprawie tych dodatkowych środków dla SIM-u o wystąpienie do 

Ministerstwa. Ja uzupełnię, że tam we wniosku jest napisane, że chodzi o 32 mieszkania. Więc to akurat jest tam 

wpisane i myśmy uzupełnili o nowy wniosek dlatego, że mieliśmy problem z ustaleniem wartości inwestycji. I tam 

jest 13 milionów z haczykiem wartość tej inwestycji i ten wniosek ja rozumiem, że już Państwo 

przegłosowaliście, nie? [niesłyszalne]. A to zmianę planu pracy, to przygotujemy uchwałę na następną sesję i 

Państwo wtedy przegłosujecie. 

Także to jest. No, no. Także to zawsze jest w sierpniu omawiamy spółki. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Dobrze. To ja bym tylko ewentualnie prosiła, żeby Pan radny nam powiedział tak jakby, bo już uchwała została 

procedowana. 

I jakiego rodzaju, jakiego charakteru problem wystąpił? No, bo powiem Państwu tak. My musimy teraz 

zweryfikować, jeśli byłyby jakieś podstawy 

do ewentualnego zastanowienia się w ogóle nad rozwiązaniem tego problemu. Czy zaistniał problem techniczny, 

że Pan nie mógł zagłosować czy po prostu? [niesłyszalne]. Dobrze. To jakiego (...) Dobrze. To możemy (...) Czyli 

tylko reasumując zaistniał pewien problem, tak jakby problem techniczny, ale [niesłyszalne]. To tylko może 

jeszcze zapytam, bo teraz pytanie czy Państwa, czy Pana głos miałby wpływ na wynik głosowania? Dobrze. To 

wobec tego Pani Przewodnicząca możemy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze, dobrze. Już wszystkie sprawy zostały wyjaśnione. 

Dobrze, czyli wszystko zostało już wyjaśnione.  

Ad. 5) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów 

operacyjnych Strategii Rynku Pracy Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 (druk nr 

1303)Przechodzimy do podpunktu piątego. Mamy podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z 

monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych Strategii Rynku Pracy, Obszaru Funkcjonalnego 

Partnerstwo Nyskie 2020. Druk numer 1303. Czy ktoś chciałby o coś dopytać? W takim razie przystępujemy do 

głosowania. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch 

radnych nieobecnych. 

Ad. 6) Podpunkt 6, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z monitoringu realizacji poszczególnych celów 

operacyjnych Strategii Rozwoju Transportu Obszaru Funkcjonalnego, 

Partnerstwo Nyskie 2020, druk nr 1303a. 

Głosujemy. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych.  

Ad. 7) Podpunkt siódmy, podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z monitoringu realizacji 

poszczególnych celów operacyjnych Strategii Rozwoju Społecznego Obszaru Funkcjonalnego, Partnerstwo 

Nyskie 2020. Druk numer 1304.  

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych 

nieobecnych. 

Ad. 8) Podpunkt 8, podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 



z monitoringu realizacji poszczególnych celów operacyjnych w Strategii Rozwoju Obszaru Funkcjonalnego, 

Partnerstwo Nyskie 2020, druk numer 1305. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za zagłosowało 19 radnych, dwóch radnych nieobecnych. 

Ad. 9) I mamy podpunkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Prudnik, 

druk numer 1306.  

Bardzo proszę Pan radny Zygmunt Trojniak. 

- Ja bym się tylko chciał upewnić czy ta uchwała zawiera jakiekolwiek 

zmiany harmonogramów i częstotliwości odbiorów w stosunku do uchwały, 

która była przed? W tym samym zakresie regulaminu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo proszę może Pan Naczelnik, Pan Szymon Kroczak nam odpowie. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Dzień dobry, witam Państwa serdecznie. Otóż ten regulamin nie zawiera żadnej zmiany częstotliwości. 

Częstotliwość pozostaje na dotychczasowym poziomie odbiór odpadów. Pochodzący z gospodarstw domowych w 

ramach chemikaliów jak najbardziej. Po własnej wymianie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Bardzo proszę, podejmujemy uchwałę, 

druk numer 1306. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Czy Pan radny Urbański będzie 

głosował, 

podejmował uchwałę? Za zagłosowało 18 radnych, 1 radny się wstrzymał, 

dwóch nieobecnych. I ja rozumiem, że ta dyskusja to następnym, 

tak? To dobrze. 

Ad. 10 10) Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (druk nr 1307) 

Czyli jesteśmy w podpunkcie 10. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, druk numer 1307. Tam mamy też przyjęcie autopoprawki. Mamy 

wniosek, ale może najpierw podyskutujemy. Bardzo proszę Pan Andrzej Gajewski. 

Radny Andrzej Gajewski: 

- Ja chciałem skierować pytanie do Pana Naczelnika odnośnie podpunktu 

nieruchomość wyposaża się. I tutaj mówi się w zabudowie jednorodzinnej w pojemniki do zbiórki i 

niesegregowanych, zmieszanych odpadów komunalnych. 

Teraz mam pytanie czy regulamin gdziekolwiek uściśla, jedna osoba płaci 26 zł, ma kubeł, dwie osoby, 3, 4 i tak 

dalej. I czy regulamin określa, że przykładowo pięć osób jest na deklaracji, mają jeden kubeł? Czy też może być na 

przykład sytuacja, że przy trzech ma jeden kubeł? Nie widzę tego w regulaminie. To jest jedno pytanie i dalej idące 

w tym samym kierunku. Jeżeli na jednym, znaczy nie na jednym mieszkaniu, 

tylko w jednym domu mieszka przykładowo 4 osoby, ale stanowią dwie 

rodziny. I przykładowo deklarację składa dwie osoby i dwie osoby mają 

dwa kubły. Natomiast jeżeli nie złożą na przykład 2 deklaracji, tylko 

jedna osoba. To wtedy okaże się, że mają 1 kubeł. 

Jak to wygląda kwestia tych kubłów? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Szanowni Państwo, tak jak Pan trafnie zauważył wyposaża się nieruchomość w pojemnik. Są sytuacje faktycznie, 

że na jednej nieruchomości funkcjonują dwa gospodarstwa domowe. 

W oparciu o dwie różne deklaracje znajdują się też dwa odrębne pojemniki, ale co do zasady pojemnik przyznaje 

się na nieruchomość i do deklaracji. 

Radny Andrzej Gajewski: 

- Okej. To idąc dalej tym tropem, czyli rodziny wielorodzinne, 

tak na przykład, a są takowe, że na przykład jest 7 osób w domu to 

rozumie, że jeżeli złożą 1 deklarację to okej, to przysługuje im tylko i wyłącznie jeden kubeł. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Tak, tak. Przysługuje jeden kubeł. Z tym, że trzeba pamiętać, że odpady jako takie nie są limitowane, więc jeżeli 

ktoś wyposaży tą nieruchomość w dodatkowy pojemnik na odpady zmieszane, wszystkie odpady zostaną 

odebrane. 

Radny Andrzej Gajewski: 



 Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

I poproszę radny Zygmunt Trojniak. 

- Ja mam jeszcze takie pytanie. W tej uchwale na stronie 3. Punkt 4. 

Strona trzecia, punkt 4. Ja go przeczytam. 4, właściciel we własnym zakresie wyposaża nieruchomości w 

pojemniki przeznaczony do gromadzenia bioodpadów. Z tego co wiem to wszystkie pojemniki, które są w tej 

chwili w naszej gminie użytkowane wyposażył je Zakład 

Usług Komunalnych, znaczy podmiot realizujący odbiór odpadów komunalnych. 

Przy tym jednym odpadzie komunalnym to właściciel nieruchomości ma 

wyposażyć w ten pojemnik. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Tak. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- To chciałem złożyć wniosek formalny, aby punkt czwarty brzmiał: 

podmiot realizujący odbiór odpadów komunalnych wyposaża nieruchomość w pojemnik przeznaczony do 

gromadzenia odpadów. [niesłyszalne]. Ja wiem, że te pojemniki kosztują, ale tak jak tutaj, żeśmy dyskutowali 

wcześniej. Mamy tak powiem nadwyżkę 1000414 zł, więc chciałbym, żeby to było zrealizowane z tej nadwyżki. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Ja ze swojej strony Państwa poproszę o chłodne podejście do tej nadwyżki, ponieważ wzrost kosztów jak tutaj 

było sygnalizowane już na komisjach jest znaczny i nie mam nic przeciwko dodatkowym usługom (...) 

[niesłyszalne], ale pozwólcie nam Państwo skalkulować to i może nad tym zapisem pochylmy się na następnej 

sesji. 

A w dniu dzisiejszym przyjmijmy to w takiej treści jak jest, ponieważ ja nie mam kalkulacji dotyczących kosztów 

ewentualnych wyposażenia tych nieruchomości i późniejszej obsługi. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- To ja bym proponował inaczej. 

Przegłosujmy to, a jeśli będzie jakiś problem to na drugiej sesji. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon Kroczak:  

- Ale no to na następnej sesji będziemy rozmawiali o zmianie stawki. A myślę, że o tym byśmy wszyscy nie chcieli 

rozmawiać. [niesłyszalne], trzeba poddać głosowaniu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze. 

Tutaj Pani Radca Prawny jeszcze poprosiła o głos. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Jeszcze tylko taka drobna uwaga, bo ja teraz nie mam możliwości, żeby zweryfikować, bo ta ustawa o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach jest dosyć, dosyć długa. Pan radny proponuje pewną zmianę 

merytoryczną i ja nie pamiętam, a nie ma możliwości teraz, żeby zweryfikować, bo tak jak mówię. No ustawa ma 

dosyć dużo przepisów. Czy w ogóle my możemy taką zmianę wprowadzić do regulaminu. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Już mówię na ten temat. Wszystkie pojemniki na odpady zmieszane, 

segregowane zabezpieczył podmiot odbierający te odpady w naszej gminie. Wszystkie pojemniki. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Dobrze, przy czym to mogło (...) 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Więc chciałbym, żeby ten jeden, który jest nałożony jakby obowiązek na właściciela. No chciałbym, żeby 

ujednolicić to, żeby podmiot odbierający odpady wyposażał nieruchomości we wszystkie pojemniki. Na wszystkie 

frakcje. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Dobrze. Rozumiem intencje, tylko jedna jest taka kwestia, że nie jestem w stanie teraz Państwu odpowiedzieć 

czy my nie zmodyfikujemy ustawy, bo nie pamiętam czy co do zasady taki obowiązek nie ciąży na właścicielu i 

tylko z uwagi na umowę my nie mamy takich jakby zapisów, że przejmuje to. 

Ale tylko, że to dotyczy też, bo pytanie czy to też nie zmodyfikuje w tym momencie nam umowy, prawda? Jeśli 

my teraz tak jakby nałożymy ten obowiązek na gminę z powrotem, a wcześniej mieliśmy w regulaminie, który 

tworzy swego rodzaju tutaj prawo tak jakby miejscowe. Więc proponuję Państwu tylko do czasu może 

zweryfikowania czy taki zapis nie będzie sprzeczny z ustawą, żeby może się wstrzymać do kolejnej sesji, 

gdzie sprawdzimy to merytorycznie, żeby nie było, że wprowadzimy taki 

zapis niezweryfikowany pod kątem tak jakby zgodności z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, 

który [niesłyszalne]. 

Radny Zygmunt Trojniak: 



- Czyli nakłania mnie Pani radca żebym zaproponował wniosek o przełożenie tej uchwały o głosowaniu miesiąc 

później. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- W zakresie tylko tej poprawki. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- No nie, no, bo nie można tak, bo jeśli uchwała zostanie przyjęta, no to nie mam możliwości złożenia wniosku 

formalnego za miesiąc czasu, bo już nie będę mógł tej uchwały zmienić. Bo ta uchwała będzie, że tak powiem 

aktem prawnym, który wejdzie w życie. Więc jeśli mogę dzisiaj zrobić to albo złożyć wniosek, albo złożyć 

wniosek o przeniesienie tej uchwały na głosowanie o miesiąc czasu, na następną sesję. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Tylko kwestia, no każdą tak jakby uchwałę możemy na każdej sesji modyfikować. Także tutaj, jeśli chodzi o 

zmianę uchwał to jest to oczywiście nielimitowana kwestia. Więc jeśli nie będzie tej zmiany, 

teraz może być wprowadzona później. Ja tylko mówię z punktu widzenia (...) 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Potrzebuję [niesłyszalne] podpisów już żadnym, żeby zmienić uchwałę. No nie mogę już złożyć sam wniosku 

formalnego. W tej chwili mogę go zgłosić sam. Natomiast za miesiąc czasu już nie będę mógł tego zrobić. 

Więc [niesłyszalne], to w takim razie składam wniosek o przeniesienie tej, głosowania tej uchwały na następną 

sesję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze. Jeszcze tutaj wrócimy. Pan Naczelnik i już (...) 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak:  

- Szanowny Panie Radny (...) 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Pan Naczelnik Szymon Kroczak teraz. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak:  

- Szanowni Państwo, ja tylko pragnę przypomnieć, że szczegółowe warunki, w którym zapis dotyczący 

wyposażenia nieruchomości się znajduje to jest jedna z uchwał, które wymaga opiniowania przez Powiatową 

Stację 

Sanitarno-Epidemiologiczną. I Co do tego projektu myśmy uzyskali opinię i ta opinia jest pozytywna. I Państwo 

macie ją w materiałach. W momencie kiedy zmieniamy ten projekt, zmuszeni będziemy uzyskać ponowną opinię 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego więc. 

Burmistrz Prudnika Grzegorz Zawiślak: 

- Miałem dzisiaj nie mówić, ale powiem. Drodzy Państwo. Ja wiem, że to fajnie brzmi, żeby wyrzucić, wywrócić 

całą uchwałę do góry nogami, tylko musimy przystąpić do negocjacji ze spółką odnośnie umowy. To co Pan 

proponuje, no bardzo fajne, ale do tego się trzeba przygotować. 

Trzeba przede wszystkim znać koszt tego wprowadzenia, tych kubłów i renegocjować nową umowę. To sesja, 

papier wszystko przyjmie Panie radny, 

ale myślę, że tutaj wszyscy jesteśmy zainteresowani, żeby ta gospodarka śmieciowa była jak najbardziej przyjazna 

dla mieszkańców, dla użytkowników. I nikt na pewno nie będzie w tym zakresie Pana próbował odrzucić, że to jest 

niezasadne. Proponuję, żeby Państwo przyjęli, bo to jest ciąg logiczny tych uchwał, które są dzisiaj przyjmowane. 

Przyjęli tą uchwałę w takiej formule. Przedyskutujemy to. Myślę, że na kolejnej komisji, za miesiąc będziemy 

mieli dokładnie już wyliczenia jak to wygląda i jeżeli będzie taka, takie uzasadnienie i Państwo się zgodzicie, że 

tak jest, taką o zmianę do uchwały można przygotować. To nic nie stoi na przeszkodzie, żeby tego nie zrobić. 

Naprawdę tu nikt nie siedzi po tej stronie kto uważa, że mieszkańców trzeba dociskać nie wiadomo jak i utrudniać 

im życie. Wręcz odwrotnie. Chcemy ułatwiać, także Panie radny, jeżeli jest to zasadne, będziemy znali wyliczenia. 

To wtedy musimy też porozmawiać z ZUK-em jak to będzie wyglądało, bo musimy zmienić umowę. Także tutaj, 

no mówię, no fajnie się mówi [niesłyszalne], nie. Bo to jest ciąg logiczny. Konsultacje. Więc jeżeli przegłosujecie 

Państwo, jakby dojdziemy do konsensusu, że chcemy to zmienić i wyposażyć, to trzeba znowu dawać opinie z tą 

zmianą do Powiatowego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska. To chwilkę trwa. Więc może się okazać, że na przyszłą sesję tej uchwały nie zmienimy, 

tylko zmienimy ją za dwa miesiące, jeżeli będzie taka zgoda rady. Myślę, że to jest logiczne to co do Państwa 

mówię i nie, w żadnym nie jest sprzeczności w tym co dzisiaj proponujemy i wcale nie neguję tego co Pan 

proponuje. Uważam, że to zróbmy, ale w sposób taki rozsądny, zrównoważony, bo to wywraca całą tą propozycję, 

którą dzisiaj Państwu proponujemy, żeby przegłosować do góry nogami. A niezrobienie tego dzisiaj wcale nie 

przekreśla tego co Pan mówi. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy Pan radny podtrzymuje wniosek, tak? Proszę o sformułowanie tam, żeby (...) 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Przeniesienie głosowanie tej uchwały, druk nr 307 na miesiąc kwiecień. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 



- Czyli taki jest wniosek. Bardzo proszę o przygotowanie, o przegłosowaniu. Tu jeszcze poproszę radny Edward 

Mróz. 

Radny Edward Mróz: 

- Dziękuję. Właściwie to chciałem powiedzieć to co Pan Burmistrz przed chwilą, ale powtórzę, że przecież zawsze 

możemy wrócić do uchwały. 

Jeżeli przegłosujemy teraz, no to tak jak tu był Pan Szymon powiedział. 

No po prostu trzeba to przygotować wszystko na spokojnie i ten jeden punkt, zawsze możemy zmienić następną 

uchwałą jako rada. [niesłyszalne], tak, ale przy następnym przygotowaniu się tego, tu Pan Naczelnik prawda i w 

ogóle tego wydziału. Przygotuje się jak to będzie. Dlatego uważam, że jednak powinniśmy spokojnie to 

przegłosować, a za dwa miesiące o ile będzie trzeba to wtedy będziemy nad tym się pochylać. Przy czym może się 

okazać, że po prostu nie będzie trzeba i będzie ta 

uchwała w obiegu prawnym. Także tylko tyle z mojej strony. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Proszę Burmistrz. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Drodzy Państwo, w związku z tym, że padł wniosek i będzie głosowany ten wniosek, ja Państwa proszę o 

chłodną głowę i odrzucenie tego wniosku. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Pani radna Urszula Rzepiela poproszę. 

Radna Urszula Rzepiela: 

- Proszę Państwa, w dalszej kolejności programu dzisiejszej sesji będzie uchwała o możliwości zagospodarowania 

w domach jednorodzinnych we własnym zakresie bioodpadów. Więc poczekałabym z tym określeniem kosztów, 

ponieważ wiele gospodarstw może zrezygnować z potrzeby posiadania takiego pojemnika, bo będzie 

kompostować te odpady na własnej działce. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Radna Urszula Rzepiela: 

- Jest kwiecień to troszkę może za szybko powiedziałabym z tego względu. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Proszę, proszę Pan Naczelnik jeszcze. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Szanowni Państwo, jeszcze dokładając cegiełkę do tych głosów, które są za przeniesieniem w przyszłym 

miesiącu na, w planie prac Rady Miejskiej jest również sprawozdanie z działalności systemu gospodarowania 

odpadami. Myślę, że to się spina wspaniale z klamrą, która, którą tutaj Pan Jacek Urbański wnioskował. Czyli z 

rozliczeniem kosztów. Przedstawimy Państwu koszty, przedstawimy informacje o działalności systemu. Jeżeli 

nasza działalność, tudzież zakres oferowanych usług będzie za mały czy w Państwa oczekiwaniach 

niewystarczający, przystąpimy do zmian. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Szanowni Państwo, bardzo proszę o naciśnięcie na dole przycisku odśwież porządek. 

Odśwież porządek. Tam jest na dole. Tak i teraz mamy, głosujemy wniosek radnego Zygmunta Trojniaka o 

przeniesienie głosowania projektu uchwały na miesiąc kwiecień. Kto z Państwa jest za wnioskiem? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Nie może być tak. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Ale to nie, bo to jest wniosek [niesłyszalne]. Bo nam się wyświetliło teraz wniosek radnego i niektórzy już 

przegłosowali, tak? Proszę tu. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Szanowni Państwo, bo tutaj się pojawiło trochę też problemów 

i technicznych i takich proceduralnych, bo raz, że tak jakby zastanawiamy się w ogóle nad kwestią ustawy o 

utrzymaniu czystości w gminach i porządku. A jeszcze się tutaj zaczęliśmy tak zastanawiać na gorąco czy 

przypadkiem, bo skoro my zrezygnujemy w ogóle jak wiem z procedowania na wniosek Pana radnego z uchwały. 

Tak, tylko, że tak jakby w porządku obrad mamy głosowanie nad uchwałą w tym kształcie i wobec tego czy Pana 

wniosek zmierza do tego, żeby w ogóle nie było dzisiaj głosowania nad tą uchwałą? No to wobec tego. Dobrze. To 

wobec tego byłaby to według mnie zmiana porządku obrad i (...) [niesłyszalne]. Ale nie, nie. To jak Państwo mają 

w porządku obrad, to Państwo najwyżej zagłosują negatywnie nad uchwałą, 

ale jeśli my chcemy w ogóle zrezygnować, Państwo jako radni z głosowania w ogóle nad tą uchwałę, czyli tak 

jakby ją wykluczyć z porządku obrad, czyli żeby nad nią nie głosować. To wydaje się, że będzie to zmiana 

porządku obrad, która wymaga tak jakby bezwzględnej większości 

głosów. [niesłyszalne]. I został, dobrze. To teraz jaki mamy wynik głosowania? To od tego będzie zależało tak 

jakby czy (...) [niesłyszalne]. 



Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Szanowni Państwo, bo część przegłosowało, tak? Jeszcze nie ma wyników, bo jeszcze nie wszyscy głosowali. 

Nie ma jeszcze wyników. Jeszcze nie. 

A tutaj mi się wyświetla, że nie przegłosował radny Zygmunt Bochenek, 

Andrzej Gajewski, Arkadiusz Zaczyński i Zofia Zeprzałka-Krzemień. Mi się to wyświetla. Proszę, mi się to 

wyświetla tutaj. Ja nie mam tutaj jeszcze. Jeszcze, ja bardzo proszę przerwa techniczna minutkę, 

bo tutaj się coś dzieje. Szanowni Państwo, już mamy wyniki. Za wnioskiem radnego Zygmunta Trojniaka 

zagłosowało 4 radnych, przeciw 6, 9 się wstrzymało, dwóch nieobecnych. Czyli wniosek nie przeszedł. 

No takie mi się wyświetlają. To ja (...) Dziękuję i teraz mamy drugi wniosek. 

Czyli mamy teraz do przegłosowania drugi wniosek. Przyjęcie autopoprawki. 

Ja bardzo proszę o parę słów na temat tej autopoprawki co tam, jaka jest zmiana Panie Naczelniku? No tak mi tu 

wyświetla się. Bardzo proszę o autopoprawce. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Drodzy Państwo, autopoprawka dotyczy zmiany i uszczegółowienia zapisu w punkcie, w §2, ust. 9 wprowadza 

się ograniczenia i tutaj dodaje się słowa w zakresie ilości przyjmowanych (...) 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Ja bardzo przepraszam. Bardzo proszę tutaj o spokój, bo potem robi się bałagan. Proszę. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- §2, ust. 9. Wprowadza się ograniczenia i autopoprawka dotyczy rozszerzenia tego zapisu o słowa w zakresie 

ilości przyjmowanych odpadów do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów. Po prostu wcześniej było to zawarte 

w uchwale w tabeli, tabelę, żeśmy pominęli. A tabela dotyczyła punktów, Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czyli głosujemy nad autopoprawką teraz. To co Pan Naczelnik nam wytłumaczył na czym polega 

autopoprawka nad tą tabelą. Czy są jakieś pytania? W takim razie głosujemy nad przyjęciem autopoprawki. Kto z 

Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za przyjęciem autopoprawki zagłosowało 14 radnych, 1 

radny przeciw, 4 się wstrzymało, dwóch nieobecnych. Czyli autopoprawka została przyjęta i teraz głosujemy nad 

podjęciem uchwały już z tą autopoprawką. Druk numer 1307. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? 7, mi się wyświetla 7. Za zagłosowało 12 radnych. Przeciw nie było, wstrzymało się 6, 1 radny brak 

głosu, dwóch nieobecnych. Dziękuję. 

Ad. 11) Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym (druk nr 1308) 

Przechodzimy do podpunktu 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z części z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku domowym, druk numer 1308. I tutaj mamy również 

autopoprawkę. 

Bardzo proszę Pana Naczelnika, tak? O wytłumaczenie nam na czym polega ta autopoprawka. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Poprawka dotyczy Szanowni Państwo zmiany kwoty ulgi, którą planujemy przyznać mieszkańcom. 4 zł było na 

podstawie pierwotnych wyliczeń, 

ale one w naszej ocenie zawierały zbyt krótki okres, żeby obrazowo przedstawić koszty funkcjonowania systemu i 

dlatego nasza propozycja jest, aby tą kwotę zmniejszyć do kwoty 5,50 zł miesięcznie od nieruchomości dla osób, 

które komponują. 

Mówimy o zwolnieniu, także wzrasta kwota za kompostowanie. [niesłyszalne]. 

Radny Zbigniew Kosiński: 

- Jeśli chodzi o zwolnienie, dotyczy to wszystkich mieszkańców danego gospodarstwa, tak? 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- To dotyczy nieruchomości. To nie jest od osoby. Dotyczy to kwoty obniżki w przypadku bez względu, bez 

względu na ilość osób jak liczne jest osób na nieruchomości. 

Radny Zbigniew Kosiński: 

- Ale ja rozumie, ale w tej chwili płacimy od osoby. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Tak, tak. I suma, suma zdeklarowanych osób (...) 

Radny Zbigniew Kosiński: 

- No czyli co, będziemy tą kwotę rozbijać pomiędzy te osoby czy jeszcze osobno? 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 



- Nie, nie. W deklaracji w pozycji ulga będzie od sumy, od sumy osób minusowana kwota 5, 50 zł i uiszczana na 

konto gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Pani radna Urszula Rzepiela poproszę. 

- W nawiązaniu proszę Państwa do poprzedniego punktu właśnie proponuję, żeby był dłuższy okres wdrożenia 

tego kompostowania na własnej działce i wtedy dopiero ocenienia czy pojemniki do gospodarstw indywidualnych 

są potrzebne i ile by kosztowały. Ale mówimy o bio i o pojemnikach na bio. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- O zielonych. Teraz jest uchwała o zielonych, trawa. [niesłyszalne]. Dobrze, dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze o 

coś dopytać? 

Pan radny Edward Mróz, tak? Proszę. 

Radny Edward Mróz: 

- Chciałem się tylko dopytać, to po prostu trzeba będzie nowe deklaracje składać kto będzie chciał po prostu 

dodatkowo? I drugie pytanie z tym elektronicznym składaniem, żeby to było możliwość przeprowadzania tych 

deklaracji, bo no czasami słyszę, że są problemy, żeby przez stronę składać te deklaracje. 

Radna Urszula Rzepiela 

- Proszę Państwa, mówimy o bioodpadach jednak w punkcie 11, czyli to 

są kuchenne odpadki, a nie zielone. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Szanowni Państwo, bioodpady to jest zbiór odpadów bio, w tym kuchennych i zielonych. Więc poddanie ich 

kompostowaniu na nieruchomościach jednorodzinnych będzie dotyczyło zarówno odpadów kuchennych, 

jak i odpadów zielonych. Jednej i drugiej frakcji, bo to jest podanie (...) [niesłyszalne]. Tak, tak. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze, proszę. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Na potrzeby przekazywania do instalacji przetwarzającej odpady w 2019 bodajże roku rozgraniczyliśmy odpady 

bio do odpadów zielonych. To było spowodowane po prostu nieprzyjmowanych zmieszanych odpadów zielonych z 

opadami bio i trudności z ich zagospodarowaniem. Dlatego, jeżeli mówimy o uldze i o kompostowaniu w 

przydomowym kompostowniku, mówimy o odpadach bio. Bo łącznie obejmuje odpady zielone i pozostałości 

kuchenne. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Mogę? 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze, bardzo proszę. Jeżeli chcą osoby chętne do dyskusji, 

proszę o zgłoszenie się i radny Zygmunt Trojniak poproszę. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Przepraszam no. Przed chwilą głosowaliśmy regulamin. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo proszę, przepraszam, bo nie słyszymy. 

Potem się robi bałagan. Proszę. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Głosowaliśmy regulamin. W regulaminie są określone frakcje. Jeśli mówimy o bioodpadach jest frakcja 

bioodpady i frakcja zielone. I jeśli głosujemy nad uchwałą, która mówi jasno dotyczy to kompostowania 

bioodpadów. 

To uważam, że powinno to dotyczyć ta uchwała tylko bioodpadów. 

Nie dotyczy zielonych, bo jest to odrębna frakcja, więc albo dodajemy do tej uchwały bioodpady, przecinek 

zielone. To wtedy będzie jednoznaczne, bo w tej chwili myśmy określili jedną frakcję, bioodpady. Nigdzie nie ma 

mowy o zielonych. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Przepraszam. Może spróbuję to troszeczkę wyjaśnić. Z uwagi na to, że bioodpady, nie ma już w ogóle tak jakby 

w przepisach ustawy pojęcia odpady zielone. One się mieszczą w bioodpadach. Przy czym Rada Gminy może tak 

jakby jeszcze bardziej segregować w regulaminie powiedzmy te poszczególne frakcje. Więc nie będzie tutaj żadnej 

sprzeczności, jeśli ulga będzie dotyczyła bioodpadów. Ona będzie po prostu więcej tych frakcji zawierać, 

ponieważ będzie te nasze powiedzmy potoczne zielone obejmować i te wszystkie powiedzmy inne zielone, które 

wszystkie te inne kategorie odpadów powiedzmy bio. Także nie ma sprzeczności pomiędzy tym, 

że my będziemy mieć w regulaminie o utrzymaniu czystości i porządku tak jakby większej ilości frakcji i objęcia 

tak jakby inną uchwałą zwolnienia, które dotyczy tak jakby odpadów bio, ponieważ one będą zawierały w sobie te 

wszystkie odpady, które my możemy kompostować. 

Także tutaj nie będzie żadnej sprzeczności. 



Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Proszę. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Powiem tak, Panie Mecenasie. No jeśli piszemy, Panie Mecenasie. 

Jeśli chodzi o stronę drugą w uchwale 307. Tą, którą żeśmy głosowali. 

To proszę sobie zobaczyć. Na stronie drugiej mamy w zabudowie jednorodzinnej podpunkt 2a i pisze coś takiego. 

Odpady zielone w okresie od 1 kwietnia do 30 listopada 4 razy w miesiącu. I potem mamy bioodpady, czyli 

zupełnie inna frakcja 1 raz na dwa tygodnie. No nie możemy mówić, że to są te same frakcje, bo ich częstotliwość 

nawet jest odrębna. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Mnie nie chodziło o to, że to są te same frakcje, tylko, że my możemy objąć tak jakby kompostownikiem te 

frakcje tak jakby i bio i zielone. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- To proszę w tej uchwale uchwale, żeby bioodpady, przecinek zielone i będzie to jednoznaczne. A w tej chwili 

mamy [niesłyszalne] bioodpady tylko. 

Radca Prawny Katarzyna Staniaszek: 

- Ale proszę Państwa, bo to też nie jest taka prosta kwestia, żeby teraz na sesji na gorąco, bo trzeba rozpatrzyć czy 

my w ogóle możemy taką częstotliwość prowadzić. To musimy tak jakby zacząć od tego, ale tak jak mówię nie 

będzie, możemy jeszcze raz przeanalizować ustawę o regulaminie czystości i porządku w gminach czy my tutaj 

mamy jakąś sprzeczność. 

Ale to, że Państwo wprowadzą teraz zwolnienie od kompostownika powiedzmy na bioodpady i one będą 

obejmować frakcje zielonych, tak jakby i bio. 

Tu nie będzie sprzeczności, więc ja proponuję tak jakby przyjąć to 

zwolnienie dla mieszkańców. Jeśli Państwo oczywiście taką decyzję podejmą, czyli zagłosować. Czy Państwo 

przyjmą, czy nie przyjmą, 

nad tym projektem uchwały o zwolnieniach. A ewentualnie no na kolejnej sesji albo w najbliższym czasie 

będziemy rozstrzygać kwestię czy my zrównać częstotliwość wywozu odpadów zielonych i bio, bo to naprawdę 

nie jest odpowiedź nagła, ponieważ no tutaj znowu wymaga to analizy i ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

i sprawdzenia na ile my możemy tutaj te 

regulacje zmieniać, które aktualnie są prawidłowe w mojej ocenie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze. 

Bardzo proszę Pan radny (...) 

 

Radny Zbigniew Kosiński: 

- Powiem Państwu tak. Jedna wielka niekonsekwencja, bo tak bym to określił. Dlaczego? Dlatego, że jak 

wprowadzamy pewne nazewnictwo, 

zrobimy zamieszanie dla mieszkańców. Będą przychodzić do ten i będą się denerwować dlaczego oddaję to, to nie 

może oddać tego. Zróbmy, żeby to było konsekwentnie. Skoro używamy pewnego nazewnictwa w innych 

punktach tego regulaminu, bądźmy konsekwentni. Nie róbmy zamieszania, bo bio jest co inne i co inne jest odpad 

zielony. A my próbujemy to później zamieszać i okaże się, że mieszkaniec przeczyta i już sam nie będzie wiedział 

co ma z tym zrobić. No, bo tak niestety jest. Skoro możemy to wprowadzić w nazewnictwie wyżej, bo była taki, 

takie nazewnictwo rozbite. To dlaczego nie możemy tak dalej kontynuować? Ja nie bardzo tego, to rozumie? Skoro 

ustawa pozwoliła na rozbicie tych frakcji w innym punkcie, 

to dlaczego ma nie pozwolić na rozbicie konsekwentnie w innych 

punktach tego regulaminu? No. Dlatego jestem zaskoczony, ale to wprowadzi zamęt, naprawdę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dobrze. To dziękuję. Ja jeszcze poproszę Pani radna Urszula Rzepiela. 

Radna Urszula Rzepiela: 

- Proszę Państwa, no nawet z ekonomicznego punktu widzenia mamy już wyposażone posesje jednorodzinne w 

kubły do oddawania zielonego. Tutaj w tym regulaminie pisze, że w bio trzeba wyposażyć się indywidualnie. Pan 

radny złożył wniosek, żeby gmina to kupiła. A jednocześnie rozważamy w punkcie kolejnym, że ci co będą 

wrzucać do kompostu mają ulgę 5,50. Więc nie mieszajmy tego, bo to rzeczywiście. Te odpady kuchenne, jeżeli 

oddajemy raz na dwa tygodnie, wiecie Państwo w lecie co będzie? Muchy, owady, przykry zapach. Po co sobie 

komplikować głowę? Więc uprośćmy mieszkańcom, dajmy ulgę 5,50. Nie trzeba dawać pojemnika ani przez 

właściciela, ani przez gminę. A jest czysto, bo on to wrzuci do swojego kompostownika. Natomiast zielone to jest 

inna objętość. To jest inna objętość i już mamy to uregulowane, 4 razy w miesiącu przez parę miesięcy 

w roku są pojemniki. Więc (...) [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 



Pan radny Stanisław Mięczakowski. 

- Pani Przewodnicząca, ja tylko chciałbym doprecyzować, bo na komisjach podejmowaliśmy ten temat. Dzisiejsza 

uchwała podejmowana zawiera pewną lukę, o której też mówiliśmy, że gmina nie będzie miała narzędzi w postaci 

kontroli, bo jeżeli ja jako gospodarstwo jednorodzinne zadeklaruję kompostowanie, to równo mam prawo do 

wywiezienia to na PSZOK 

na podstawie deklaracji zgłoszonej i pokazania, że uiszczam opłaty. 

Więc też należy się zastanowić nad weryfikowaniem i narzędziami, które tutaj wspomogą gminę w tym zakresie. 

No, bo w chwili obecnej uchwalamy, ale z pewną luką. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Szanowni Państwo, proszę. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Najpierw dla Pana radnego Trojniaka. Nie widzę przeciwwskazań, żeby dopisać w tym zielone, żeby było jasne, 

jeżeli bo czasami dla praktyków coś jest jasne. Problemy pojawiają się dla osób, które nie potrafią tego 

zinterpretować. Jeżeli przepisy mają być faktycznie dla mieszkańców, 

ze swojej strony, ustawa mówi jasno o kompostowaniu bioodpadów. Czy ustawodawca wiedział, że u nas jest 

rozdział czy nie wiedział, no 

raczej nie wiedział. Więc w mojej ocenie nie ma przeciwwskazań, żeby wpisać w tym zielonych. No myślę, że jak 

autopoprawkę byśmy wprowadzili. 

To jest pierwsze i jeżeli mogę drugą kwestię Pana Mięczakowskiego jeszcze, jeżeli (...) [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Bardzo proszę tutaj Pan Naczelnik, bo nie słyszymy co mówi. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Jeżeli chodzi o kwestie oddawania, pozbywania się za pomocą Punktu Selektywnej Zbiórki odpadów 

komunalnych i odpadów zielonych, faktycznie ustawodawca o ile przewidział, że od właścicieli nieruchomości nie 

odbiera się odpadów zielonych czy bioodpadów szerzej patrząc. O tyle do PSZOK-u jest luka, ale nie da się tego 

zawęzić. My możemy kontrolować te przydomowe kompostowniki, ponieważ w naszym regulaminie utrzymania 

czystości, jeżeli Państwo się wczytali, to jest zapis dotyczący kompostowania wszystkich odpadów powstających 

na nieruchomości. Jeżeli w wyniku kontroli krzyżowej Punktu Selektywnej Zbiórki odpadów 

komunalnych i przydomowego kompostownika stwierdzimy, że nie wszystkie odpady są poddawane 

kompostowaniu, wówczas możemy na okres minimum 6 miesięcy cofnąć ulgę i pozbawić [niesłyszalne]. 

Nieruchomości, no właściciela nieruchomości. [niesłyszalne]. Autopoprawka będzie jedna. Ja bym proponował 

tylko wpisanie (...) Pozostaje, tak, tak. To wcześniej było. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Musimy, dobrze, dziękuję. I Pani Radna Powiatowa, bardzo poproszę do mikrofonu, bo żeby się nam to 

nagrywało. Pani Alicja Zawiślak. 

Alicja Zawiślak: 

- Proszę Państwa, czy ktoś kiedyśkolwiek z was pokusił się i zajrzał do pojemników co ludzie oddają i jak 

mieszają te bioodpady? Są zmieszane, są trawy, są liście, są odpady z kuchni. Wszystko robią jako odpady, nie 

patrzą czy to zielone, czy zmieszane. Także spytajcie pracowników ZUK-u jak to wygląda i co tam jest rzucane do 

tych śmietników. Także tutaj te słowa ktoś powiedział, żeby to wszystko dać jako odpady bio i zielone to jest 

słuszna sprawa. Dlatego, że to co powiedziała Pani Urszula. 

Ci pracownicy naprawdę w maskach powinni chodzić, 

bo jeżeli tam latem są rzucane takie odpady, jakieś kawałki mięsa, robaki wychodzą z tych pojemników. To jest coś 

okropnego. Także jeżeli to będzie zmieszane i trawa i jakieś odpady, to będzie to mniej chyba takie i szkodliwe i 

dla oczu patrzące, żeby to było jednak, bo są okropne. Ja jeżdżę i patrzę. Nieraz to jest głupie, ale zaglądam co jest 

wrzucane do tych koszy i widzę właśnie jak to wygląda. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. I chwileczkę musimy (...) Dwie minutki przerwy zrobimy. 

Chwilkę przerwy. Dobrze. Już po tutaj krótkiej przerwie mamy głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki. 

Mamy tak, ja przeczytam. 

Zmiana kwoty ulgi na 5,50 zł w §1.1, 

po słowach bioodpady dodaje się w tym odpady zielone stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

I głosujemy nad przyjęciem tej autopoprawki. 

Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Za zagłosowało 13 radnych, 6 się wstrzymało, 

dwóch nieobecnych. I teraz mamy, głosujemy nad drukiem 1308. Podjęcie uchwały. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 

Za zagłosowało 14 radnych, pięciu się wstrzymało, dwóch nieobecnych. 

Dziękuję.  



Ad. 12) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej (druk nr 1309) 

Podpunkt 12, podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Druk nr 1309. 

Poproszę radny Zygmunt Trojniak. 

- Jeszcze raz się odniosę znaczy do tych uchwał, bo no nie wiem. 

No nie chcę tutaj powiedzieć nieładnie, ale jakość przygotowanych uchwał, no budzi moje tak powiem duże 

wątpliwości i zastrzeżenia. 

Z tego co wiem te uchwały nie były konsultowane z zarządcami żadnymi. 

Ani TBS, ani ZUK nie mają pojęcia na temat tego co my dzisiaj głosujemy. A mówię to w ten sposób dlatego, że w 

tej uchwale 309 wprowadza się taki zapis. Ja go przeczytam tak jak on literalnie brzmi. W przypadku 

nieruchomości zabudowanej budynkiem wielolokalowym lub budynkami wielolokalowymi należy dołączyć wykaz 

wszystkich lokali w każdym budynku wraz z podaniem liczby osób zamieszkujących w każdej, w każdym z lokali. 

Powiem to tak. Dla [niesłyszalne] to problemu. My wysyłamy deklarację w formie elektronicznej i te listy też 

będziemy wysyłać w formie elektronicznej. Natomiast to budzi problem taki, że wszyscy przy każdej zmianie 

deklaracji czy zmiany korekty deklaracji, jeśli chodzi o liczbę osób. Do każdej z tych deklaracji będą musieli 

załączyć wykaz lokali wraz z ilością mieszkańców w tych lokalach. Więc będzie to robota, praca dla tych 

zarządców, no dodatkowa. Nie wiem. Waham się tutaj czy nie złożyć wniosku, żeby na ewentualny, nie wiem. 

Wniosek Urzędu Miejskiego czy Burmistrza wtedy załączać do poszczególnych deklaracji ten wykaz, 

bo nie wiem czy dla innych zarządców nie będzie to stanowiło problemu takie wykazy w formie pisemnej. Teraz 

będzie naprawdę tyle ile kamienic, tyle ile budynków, tyle załączników. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Proszę Pana Naczelnika Szymona Kroczaka o parę słów. 

Naczelnik Wydziału Szymon Kroczak: 

- Szanowni Państwo, jeżeli chcemy mieć system szczelny i przejrzysty, 

to musimy dysponować dokumentami, które potwierdzają stany osobowe 

na nieruchomościach. W art. 6n ustawy o utrzymaniu czystości i porządku, 

która nam daje moc sprawczą do podejmowania uchwały w sprawie wzoru deklaracji. W ust. 2 Rada Gminy w 

uchwale, o której mowa w ust. 1, czyli tej dotyczącej deklaracji może określić wykaz dokumentów 

potwierdzających dane zawarte w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami. 

To jest nasz wniosek. Myślę, że wpisywanie, że na wniosek burmistrza nie ma sensu, bo to rada określa co jest 

obligatoryjne, a nie co burmistrz może. Burmistrz może zawsze zwrócić się z pismem i nie trzeba mu dawać 

legitymacji w uchwale do tego wystąpienia i weryfikacji. Z tym, że mam jedną sporą obawę, że jeżeli nie będzie to 

ściśle związane z deklaracją i czas okres pomiędzy złożeniem deklaracji, a wystąpieniem z wnioskiem o dane 

zawarte w deklaracji będzie powodował ponowną zmianę deklaracji i rozmycie się ewentualnej odpowiedzialności 

właścicieli nieruchomości przy brakach i no niewykazaniu rzetelnym danych zawartych w deklaracji. Dlatego też 

wnioskuję o pozostawienie tego. 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Jeśli faktycznie to uzasadnione, nie ma problemu. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję, proszę. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Drodzy Państwo, padały na tej sali wielokrotnie pomysły albo 

propozycje, aby doszczelnić system. Deklaracje te, które pojawiły się węglowe, no zweryfikowały dosyć mocno to 

co się wydarzyło i to co tutaj jest zaproponowane to jest doszczelnianie systemu. To jest jednak takie krzyżowe 

sprawdzanie pewnych tych właśnie deklaracji, które najbardziej są wątpliwe. 

No są osoby, które nie do końca są uczciwe i my tutaj jakby dajemy 

obowiązek zarządcom. Ja zdaję sobie sprawę, że to jest dodatkowa praca, 

ale to jest też wkład w doszczelnienie systemu po to, żeby wyłapywać tych, którzy nie do końca chcą być 

mieszkańcami pełno. No oni chcą roszczeniowo tak, żeby wszystko się na nich działo. Ale z drugiej strony chcą 

unikać kosztów tej naszej wspólnoty. Więc tak chcemy, żeby w ten sposób dodatkowo doszczelniać system. Więc 

dlatego taki zapis. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Czy jeszcze ktoś jest chętny do dyskusji? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do podjęcia 

uchwały, druk numer 1309. Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pani radna jeszcze 



Urszula Rzepiela poproszę. Za zagłosowało 13 radnych, 6 się wstrzymało, dwóch nieobecnych. Dziękuję. 

Dziękuję Panu Naczelnikowi za wytłumaczenie, za cierpliwość tutaj do nas. I przechodzimy do punktu 10. 

Ad. 10) Wolne wnioski, komunikaty, oświadczenia radnych i zamknięcie obrad sesji. 

Bardzo proszę radny Tomasz Wisła. 

- Szanowni Państwo, ja chciałbym tak pociągnąć dalej temat tej czystości, o której przed chwilą rozmawialiśmy. 

Mianowicie chodzi mi o czystość i to jest wielki apel do wszystkich, którzy nas teraz słuchają. Do właścicieli psów 

głównie. Apel o utrzymanie czystości epizootycznej miasta. Mianowicie czystość epizootyczna miasta polega 

między innymi na tym, aby to co nasze pieski robią w miejscach publicznych zostało w miarę możliwy sposób 

usuwane i utylizowane. To co my wykonujemy wówczas, czyli posprzątanie po tych pieskach będzie dawało 

gwarancję głównie zdrowia dla nas. Bowiem bardzo duża ilość pasożytów, które roznoszone są drogą bądź 

poprzez mocz, poprzez kał, ma w swoim trybie rozwojowym tak zwaną larwę inwazyjną. Toksokarakaniz, 

Toksokarak [niezrozumiałe], tego jest bardzo dużo. I zwierzę, które (...) /radny Josel Czerniak opuścił posiedzenie/ 

Do widzenia, do widzenia. 

Zwierzę, które znajdzie się jedno w środowisku załatwiając swoje potrzeby fizjologiczne jest w stanie zakazić 

bardzo dużą część populacji, ale również zakazić swojego właściciela i siebie samego. W związku z tym mam 

gorącą prośbę, aby sprzątać po swoich psach, bo tylko w ten sposób zabezpieczymy swoje zdrowie. I proszę 

Państwa, w większości wypadków pies czy też kot jest tylko żywicielem ostatecznym pasożyta. Czyli ten pasożyt 

przebywa w układzie pokarmowym. Wielokrotnie człowiek będąc żywicielem pośrednim jest o wiele, wiele 

bardziej dotknięty chorobą niż ten zwierzak, który tego pasożyta roznosi. Dlatego bardzo proszę, zadbajmy o to, 

aby nasze środowisko było czyste epizootycznie, żebyśmy mogli bezpiecznie wszyscy razem ze swoimi psiakami 

poruszać się po miejscach publicznych. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Pani radna Ludmiła Lisowska. 

- Dziękuję Panu radnemu Wiśle. W nawiązaniu do mojej interpelacji z ubiegłej sesji Rady Miejskiej właśnie z 

prośbą o zwiększenie ilości pojemników na psie obchody. Tu miałam na myśli przede wszystkim tą Aleję 

Spacerową, tak zwaną Trasę Rajdu Malucha. Otrzymałam właśnie odpowiedź, ażeby wykorzystywać nie, nie 

domontowywać większej ilości odpadów, bo taka jest też ustawa, więcej pojemników. Tylko wykorzystywać 

istniejące kosze uliczne i w związku z tym też gorąca prośba właśnie o to sprzątanie po swoich pupilach przez 

właścicieli psów i umieszczanie właśnie tych odchodów. Nie zostawianie dla spacerowiczów, żeby w nie wdepnęli, 

tylko po prostu do istniejących koszy na śmieci. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Radny Stanisław Mięczakowski poproszę. 

- Dziękuję. Chciałbym się z Państwem podzielić dwoma tematami. Pierwszy bardziej przyjemny. Otóż na 

przestrzeni kilku dni obchodziliśmy 100. 

urodziny jednej z mieszkanek tutaj naszej gminy. Ja też chciałbym się pochwalić i mam na to zgodę rodziny Pana 

Józefa Ryszyńskiego, który w wczorajszym dniu obchodził 103. rocznicę urodzin. Więc bardzo znamienita tutaj 

uroczystość i też jak najbardziej należy o takich faktach mówić. 

103. urodziny, naprawdę człowiek z bogatym doświadczeniem i w bardzo 

dobrej kondycji psychofizycznej. Więc tutaj gratuluję Panu Józefowi w imieniu nas wszystkich sądzę, bo takich 

ludzi już coraz mniej. Natomiast druga sprawa już bardziej przyjemna. Od kilku lat będąc radnym staram się o 

remont chodnika między Prudnikiem, a Łąką Prudnicką. Ilekroć napisałem interpelacje, otrzymałam informację 

zapewniającą, że będzie to wykonywane z tytułu prac cząstkowych i zawsze zostałam zbywany, zbywany, aż 

postanowiłem do dnia dzisiejszego. Otóż czarę goryczy przelał fakt, że dzisiaj jadąc autem szła kobieta 

mieszkająca w Łące Prudnickiej 

przy ulicy Głuchołaskiej wózkiem z niepełnosprawnym dzieckiem. Ta Pani się przemieszcza tym chodnikiem. No i 

po prostu, no ręce mi opadły. 

Zatrzymałem się, wykonałem zdjęcia, które przekażę Panu Burmistrzowi jak to wygląda tutaj ignorancja gminy, bo 

już tak jak powiedziałam. 4 lata wnioskuję. Przez 4 lata zostałem zbywany, ale przekażę te zdjęcia Panie 

Burmistrzu, żeby Pan Wiceburmistrz, który obiecywał jakiekolwiek 

remonty, żeby się przeszedł tą drogą. Ja dzisiaj planowałam zawieść Panów do Łąki Prudnickiej [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Proszę. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Widzę, że Pan lubi takie sensacyjne, spektakularne rzeczy robić. Panie radny, nie remontujemy tej drogi dlatego, 

że nie chcemy jej wyremontować. 

Tylko dlatego, że nie ma na to środków. Jak będą na to środki, będziemy remontowali. A to co Pan pokazał, część 

tych rzeczy jest przy posesjach 



lub dojeździe, gdzie zostały uszkodzone w ostatnim czasie. Bo wiemy o 1 tym zdjęciu, które Pan pokazuje. To 

jeden z przedsiębiorców jeździł tą drogą i ją uszkodził. Mamy, wiemy, który to i mamy go zamiar zobowiązać do 

tego, żeby naprawił to uszkodzenie, które on spowodował. Chodnik jest faktycznie w złym stanie, ale i z pustego 

Salomon nie naleje. 

Pan radny też, jeżeli nie ma pieniędzy, to nie jest w stanie pewne rzeczy zrobić, ponieważ na to pieniędzy nie ma. 

Jeżeli się znajdą, to na pewno będzie to naprawiane. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Proszę. 

Radny Stanisław Mięczakowski: 

- Panie Burmistrzu, ja przepraszam za tak drastyczne dzisiaj 

wystąpienie. Pan mówi, że tutaj populizm, że lubię takie akcje. 

Natomiast przez 4 lata, o ile tutaj cierpliwie czekałem, 

mieszkańcy również czekali. Więc doszedłem do takiego stanu, 

że no czas najwyższy powiedzieć o tym otwarcie. Ponadto nie jest to sprawa dzisiejsza. Ta sprawa już jest od kilku 

lat i te dojazdy to nie są 

tylko wytwarzane przez przedsiębiorcę, ale tam w miejscach, które są ogólnie użytkowane i nie ma tam żadnego 

wpływu przedsiębiorców. A ponadto, jeżeli wnioskowałem to przez 4 lata robić to na zasadzie robót cząstkowych, 

gdzie nie byłaby to kwota rzędu kilkudziesięciu lub kilkuset tysięcy, tylko małym sumptem tak jak każdy z nas w 

domu robi. Jeżeli nie stać mnie na duży remont, robię remonty cząstkowe. Tak, aby to wszystko funkcjonowało i 

proszę teraz mi nie zarzucać, że ja tutaj się domagam nie wiadomo jakich kwot, bo należało to robić systemem 

gospodarczym systematycznie. W przypadku wnioskowanych i składanych interpelacji na bieżąco. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Ad vocem, tak radny Edward Mróz. Proszę. 

Radny Edward Mróz: 

- Tak, tak, ja tylko chciałem się zwrócić do Pani Przewodniczącej Komisji Budownictwa, że może, żeby ogłosić 

radnym, że będziemy mieli przegląd dróg i remontu i budowy dróg. I po prostu, żeby wszyscy radni mogli zgłosić 

jakieś swoje drogi, żebyśmy w trakcie tego przeglądu przejechali tym wszystkim, żeby nie tylko sama komisja 

była zainteresowana co będziemy, gdzie będziemy jechać. Ale może inni radni tak samo, żeby mogli coś takiego 

zgłosić. 

Radna Urszula Rzepiela: 

- Proszę Państwa, proponowałem na poprzedniej sesji, żebyśmy na tej sesji ustalili dzień w jakim Państwo by 

odpowiadała organizacja tego przeglądu. Dziękuję. To na koniec sesji proszę, żebyśmy zostali chwileczkę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Radny Zygmunt Bochenek poproszę. 

- Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu. Ja tutaj złożyłem takie zapytanie, bo dociera do mnie, 

że spółka Gminy ZWIK jest w ciężkiej kondycji finansowej. Powiem tak. To co zawsze mówiłem, że budowa 

kanalizacji, doprowadzania wody to jest zadanie własne gminy. A wiem nie od pracowników ZWIK-u, tylko wiem 

od przedsiębiorców, którzy są zakłopotani, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji zalega im z płatnościami. 

Ja mam takie, napisałem takie pytanie, ale mam takie przede wszystkim. 

Zwracam się z zapytaniem, żeby na następną sesję czy na komisję 

o przedstawienie bieżącej informacji o stanie finansowej spółki gminnej ZWIK oraz czy Pan Burmistrz, organ 

właścicielski prowadzi jakieś działania uzdrawiające. Tak jak najszybciej napisałem. 24.03 na komisji. I dajmy na 

to tutaj. Na pewno Rada Gminy czy planowana jest zgoda Rady Gminy na sprzedaż nieruchomości będących 

własnością spółki? Wiem, żeby, że gmina, znaczy nie gmina. ZWIK Prudnik chce sprzedać działki, o które zawsze 

tam zabiegała Pani Zosia, radna Pani Zeprzałka-Krzemień. Te działki w kierunku jak się jedzie naszego klasztorku, 

że tam jest nieład, brud. Składane są inne rzeczy. A wiem, że to wodociągi chcą sprzedać i na pewno by w jakiś 

sposób pomogło kondycji finansowej tej spółce. Bo nadmieniam jedno, że znów będzie procedowane to, żeby 

wodociągi będą pisać na pewno o, do Wód Polskich o dofinansowanie, znaczy o zmianę taryfy za wodę. Wody 

Polskie mogą się przychylić, ale nie muszą. 

I po prostu, a jeżeli nawet się do tego przychylą, to kto za to wszystko zapłaci? My mieszkańcy naszej gminy. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

I Pan radny Jacek Urbański poproszę. 

- Panie Burmistrzu, ja tutaj podzielam uwagi Pana kolegi Mięczakowskiego, bo pamiętam jak niedaleko. Rok 

bodajże temu tematy tej drogi, tego chodnika w ciągu Drogi Krajowej 40, tak? Był poruszany. To było wtedy, 

kiedy jedna z uczestniczek tego, która poruszała się po tym chodniku uległa wypadkowi. To była starsza osoba i 

była tutaj mowa o tym, 



że ta kostka jest tam powybrzuszana. Ścieżkach zarośnięta i tak dalej. 

Także to jest, to nie jest temat, że tak powiem dzisiejszy. Tylko to jest już ten temat z taką dosyć dużą brodą, długą 

brodą. I chciałbym tutaj jeszcze inny temat. Panie Burmistrzu, na poprzedniej sesji ja tam poruszałem taki temat 

odnośnie pisma, które Państwo właściciele działki przy ulicy Dąbrowskiego chcieli, chcą się zrzec na rzecz gminy. 

Tutaj Pan w odpowiedzi na to pismo napisał, że kwestia zrzeczenia jest niekonstytucyjna, bo tam się zmieniły 

przepisy. Ale jest taki ostatni akapit, jeżeli chodzi o przekazanie wyżej z tego pisma odpowiedzi, które Pan dał. 

Przeczytam. Akapit ostatni. 

Jeżeli chodzi o przekazanie wyżej wymienionej nieruchomości w drodze 

darowizny na rzecz Gminy Prudnik, sprawa zostanie przedstawiona 

na Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Budownictwa Rady 

Miejskiej w Prudniku. Rozumiem, że chciałbym (...) 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Była przedstawiona, komisja (...) 

Radny Jacek Urbański: 

- Tak, ja dokończę. Jeżeli była, Pan przedstawił ten wniosek, to proszę mi powiedzieć jakie ewentualnie wnioski 

podjęła komisja? 

I czy to Pan powiadomi właścicieli o podjętych wnioskach, jeżeli chodzi w tej sprawie przez komisję? Dziękuję. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Była Szanowny Panie Radny przedstawiona. Wszyscy członkowie komisji biorący udział w tym dniu wyrazili po 

przedstawieniu danych opinię negatywną, aby tego typu działki drogowe przejmować. Odnośnie szczegółów, no 

nie będę teraz. Nie jestem w stanie dzisiaj Panu to powiedzieć, ale w formie pisemnej wszyscy radni dostaną jakby 

uzasadnienie tego. I myślę, że Komisja Budownictwa przedstawi taki wniosek na podstawie tych danych, które 

były. Poprosimy Pana Przewodniczącego, żeby to przedstawił, bo było to (...) Proszę. 

Pani Przewodnicząca jest, tak. 

Pani Przewodnicząca, bo nie wypracowaliśmy formuły tekstowej. Ale myślę, że opinia taka powinna powstać na 

podstawie tych faktów, które zostały przedstawione. Rozumiem, że będzie, nie będzie problemu z tym, tak Pani 

Przewodnicząca? Dobrze. Czyli w formie pisemnej taka opinia z Komisji Budownictwa do wszystkich Państwa 

radnych trafi. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Znaczy nie była oficjalnie głosowana. Każdy radny się (...) [niesłyszalne]. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Ale tak, bardzo proszę radny Jacek Urbański, poproszę. 

Radny Jacek Urbański: 

- Ja bym poprosił tutaj Panią Przewodniczącą i członków komisji, 

bo z tego co ja usłyszałem to ten temat nie był ani głosowany, ani nie została oficjalnie podjęta jakaś decyzja. Więc 

teraz i tutaj nie chodzi o kupno, a o darowiznę tych Państwa, więc (...) 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Ja pamiętam, że było przedstawione na ten temat. Natomiast on nie był w ogóle, komisja się tym nie zajmowała, 

w sensie nie głosowała nad tym. [niesłyszalne], nie było głosowania nad tym. 

Radny Jacek Urbański: 

- No to w takim razie jaki komisja przedstawi wniosek 

jeżeli nie był temat, że tak powiem rozstrzygnięty? [niesłyszalne] 

Radny Zygmunt Trojniak: 

- Nie jestem przewodniczącym tej komisji więc nie wiem. 

Radny Jacek Urbański: 

- To zaraz, to to jak Pani Przewodnicząca Panie Burmistrzu ma [niesłyszalne], jeżeli formalnie ten wniosek nie 

został, ani nie był (...) 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Każdy z członków wyraził opinię. Temat jest znany. Teraz, jeżeli będzie następna komisja, no to można to 

przegłosować. 

Radny Jacek Urbański: 

- Ale to zaraz Panie Burmistrzu, to zaraz. Niech Pan to usystematyzuje, bo mnie o to pytano i ja muszę 

odpowiedzieć. Bo teraz Pan mówi, że będzie to przegłosowane tak. Tutaj wcześniej Pan mówił do Pani 

Przewodniczącej, że nie ma problemu, była negatywna. A członkowie widzę każdy mówi co innego. To wreszcie 

co było na tej komisji? Był wniosek konkretny przekazany czy nie był wniosek konkretny przekazany? Nie został 

rozpatrzony, czyli tak mogę to? 

Wiceprzewodniczący Rady Edward Mazur: 

- Tak. 



Radny Jacek Urbański: 

- Tak. Czyli wniosek nie został rozpatrzony. 

No to rozumiem. 

No to teraz już wiem jaka jest [niesłyszalne]. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Drodzy Państwo, zapytałem się członków komisji kto był, to doskonale wie jaka jest opinia i cała komisja 

stwierdziła. To, że nie była wnioskowana, nie było głosowane. Ja nie jestem uprawniony do tego, żeby wymusić na 

komisji procedurę głosowania jakiegoś wniosku. Byłem poproszony o to, żeby przedstawić, więc zostało to 

przedstawione. Zapytałem się Państwa radnych, którzy byli. Każdy wyraził jakbym, no nie niechęć. Bo to nie 

chodzi o niechęć, tylko dobrze Drodzy Państwo, no, 

ale jakaś jest większość w komisji, która jest. Każdy wyraził, każdego z osobna pytałem co o tym sądzi i 

generalnie każdy powiedział, że jest przeciwny tego typu postępowaniu. Jeżeli Państwo chcecie mieć tutaj 

dokument, który ma z tego tytułu powstać, wówczas komisja musi taki 

przegłosować. A ja tylko przedstawiłem opinię, uzyskałem informację zwrotną, że Państwo negatywnie do tego 

tematu podchodzicie. 

Ale nie na zasadzie złośliwości, tylko realiów, które tego do tego 

zdarzenia dotyczą, bo to nie dotyczy tylko tej jednej działki, tej jednej drogi. Tylko większej ilości. Zostanie 

sporządzone, jest przygotowane opracowanie. Zostanie przedłożone to w formie takiego sprawozdania do 

Przewodniczącej Komisji. I prosiłbym, jeżeli to nie będzie problemem, aby komisja zajęła oficjalne stanowisko w 

tym temacie, bo wtedy będzie wtedy to jasne i klarowne. Dziękuję. 

Radny Jacek Urbański: 

- Panie Burmistrzu i Panią Przewodniczącą pytam. Teraz usłyszałem, że to [niesłyszalne] na tym, kto inny 

prowadził, zastępca prowadził tak komisję? Nie w tej części, tak? No to, to teraz jeszcze raz chcę zapytać. 

Czy ten wniosek, który miał przekazać Pan Burmistrz Komisji, on będzie przez Komisję Budownictwa jeszcze raz 

rozpatrywany? Czy już została podjęta decyzja? Nie została. Czyli mam traktować, że ten wniosek trafi. 

Informacja [niesłyszalne]. Szanowni członkowie tej komisji, została informacje wam przedstawiona. Natomiast 

decyzji nie podjęliście. 

Nie było stanowiska. [niesłyszalne]. Dziękuję. 

Radny Edward Mróz: 

- Pozwolicie, że powiem dwa zdania. Po prostu nie było żadnego wniosku formalnego zgłaszanego przez żadnych 

radnych [niesłyszalne]. Była informacja, którą przedstawił burmistrz. Na tą informację była odpowiedź słowna 

radnych, że zgadzają się z tą opinią, żeby tego nie robić i ja teraz nie widzę żadnego problemu, żeby na następnej 

komisji taki wniosek sformułować czy ja mogę złożyć, czy Pani Przewodnicząca. No i przegłosujemy. I wtedy 

będzie formalny wniosek, formalne przegłosowanie i formalna droga dalszego postępowania. Ale na dzisiejszy 

moment [niesłyszalne], to była tylko informacja. Nie było żadnego wniosku. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Pani radna Urszula Rzepiela. 

Radna Urszula Rzepiela: 

- Proszę Państwa, ja jeszcze chciałam wrócić do tych odpadów. Czy w zabudowie wielorodzinnej odbierane są 

jako osoba frakcja bioodpady te kuchenne? 

Czy idą do zmieszanych? Jako osobna frakcja, tak? To jedna rzecz. A druga rzecz, przy kompostowaniu nie 

wszystkie rośliny nadają się do takiego zwykłego kompostowania. Na przykład porażone chorobami grzybowymi, 

mączniakiem, pleśnią. One powinny być w głębokim, w wysokim kompostowniku, gdzie temperatura wzrasta 

znacznie i wtedy te zarodniki są zabijane. Ale to już jest wielka instalacja. 

No to nie każdy, [niesłyszalne]. No właśnie nie każdy to ma. Czy jeżeli kompostuje się na przykład ścinaną trawę i 

odpadki 

kuchenne, to czy można będzie porażone rośliny za okazaniem odwieźć 

na PSZOK? Chyba nie. [niesłyszalne]. No to chyba, no, ale chyba nie. No właśnie, no. Dobrze. To będzie 

zniechęcać niektórych. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- Dziękuję. Nie ma więcej chętnych do dyskusji. 

Ja tylko przypomnę o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego. Mamy czas do końca kwietnia i bardzo 

proszę, tutaj Pan Wiceprzewodniczący, Pan Edward Mazur dwa słowa. 

Wiceprzewodniczący Rady Edward Mazur: 

- Szanowni Państwo Radni, proszę o chwileczkę uwagi. W związku, że dziękuję Pani Przewodnicząca za 

udzielenie głosu. W związku z tym, że jesteśmy w przededniu dwutygodniowych zbliżających się Świąt Wielkiej 

Nocy, Świąt Wielkanocnych. My jako Rada Miejska tego miasta pragniemy mieszkańcom naszego miasta 

Prudnika i mieszkańcom naszej Gminy Prudnik jak również pracownikom tegoż urzędu złożyć takie szczere, 

serdeczne życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych, Świąt Zmartwychwstania Pańskiego. 



Oby te święta były takie, były przeżyte w gronie serdeczności rodzinnej, w bliskości rodzinnej, w zdrowiu, w 

życzliwości, w takiej miłości międzyludzkiej. I żeby zmartwychwstały Jezus Chrystus pozwolił nam wszystkim 

uporać się z naszymi problemami, kłopotami i sprawił, aby w naszych rodzinach, w naszym mieście, w naszej 

ojczyźnie żyło się dobrze. 

Wszystkiego dobrego. Dziękujemy. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak: 

- Drodzy Państwo, Drodzy Mieszkańcy. Chciałem również dołączyć się do tych życzeń. Życzę wam zdrowych, 

pogodnych świąt. Ładnej pogody, dużo życzliwości w stosunku do siebie, bo czasami zapominamy, że jesteśmy 

ludźmi. A zachowujemy się jak troglodyci i patrzymy tylko na swój interes. Troglodyci, czyli tacy ludzie 

pierwotni. Nie patrzę na Pana. 

Myśląc w ten sposób, tylko czasami patrzymy tylko na swój interes, a nie na interes ogólny. A pamiętajmy, że 

jesteśmy społecznością i ta społeczność pomimo różnic, pomimo problemów dalej jest tą społecznością. I tego 

wam życzę, żebyście zaznawali, czyli zaznawali życzliwości ludzkiej, ale też tą życzliwość dawali. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Isalska: 

- I mamy jeszcze życzenia. Już pierwsze, ja już nie będę czytać treści. 

Ale mamy Bracia Bonifratrzy wraz ze współpracownikami i podopiecznymi WTZ Bonifratrów i Domu Świętego 

Jana Bożego. Szanowni Państwo, dziękuję wszystkim za przybycie, za cierpliwość, za uwagę. 

Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXXVII sesję Rady Miejskiej 

w Prudniku w dniu 27 marca 2023 roku. Dziękuję. 


